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Case Summary

Report Number:  18-158434

Investigators: Sergeant Carlos Macias
Detective Greg “Chip” Cadman
Detective Frances Saleh

Subject: Assault with a Deadly Weapon on a Police Officer / Officer-Involved Shooting

Date Occurred:  October 9, 2018 @ 08:46 a.m.

Location: Cortez Street @ East Stroube Street, El Rio

Victims: Ventura County Deputy Sheriff Nickolai Castaneda

Suspect: Corrina Reyes

Summary of Incident

On 10-09-18, at approximately 0846 hours, Deputy Nickolai Castaneda was patrolling the area 
of East Stroube Street and Cortez Street in the unincorporated area of Oxnard known as El Rio.  
While on patrol, Deputy Castaneda saw a subject he has known from numerous prior contacts as 
Corrina Reyes at the intersection of East Stroube Street and Cortez Street.  Reyes was 
pushing a bicy eputy Castaneda saw her.  Deputy Castaneda knew Reyes had an active 
felony warrant for battery on a firefighter (violation of probation).  Deputy Castaneda stopped 
his patrol car and called eyes several times.  Reyes ignored Deputy Castaneda and dropped 
the bicycle in front of East Stroube Street and went through a gate into the backyard.
Deputy Castaneda called out to Reyes to stop so he could talk her and activated his depart
issued Body Worn Camera (BWC). Deputy Castaneda followed Reyes into the backyard of
East Stroube Street because he was actively pursuing a subject with a felony warrant.

Deputy Castaneda called out to Reyes several more times while in the backyard and Reyes tried 
to hide behind a large tree located on the property.  Deputy Castaneda attempted to get an angle 
to view Reyes.  When Reyes saw Deputy Castaneda approaching her, she started to run back 
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towards East Stroube Street. Deputy Castaneda advised Sheriff’s Dispatch that he was in foot 
pursuit of a “Code 6 Frank” suspect and a 10-33 was initiated.  Deputy Castaneda chased Reyes 
back onto troube Street and they ran in a southeast direction towards Cortez Street. Around 
the area of East Stroube Street, Reyes reached into a bag she was carrying and removed a 
claw ham Reyes turned towards Deputy Castaneda, cocked the hammer back in her right
arm and appeared like she was going to swing or throw the hammer at Deputy Castaneda.
Deputy Castaneda removed his gun from his holster and pointed his gun in Reyes’ direction but 
she turned around and continued to run southeast on East Stroube Street.  

While Deputy Castaneda was following Reyes, she ran with the hammer in her right hand.  
Reyes ran to the corner of East Stroube Street at Cortez Street and went into the porch area of 

East Stroube Street where she turned towards Deputy Castaneda and raised the hammer.
es tried to open a door on the porch and then attempted to open the nearby sliding glass door,

but both doors were locked.  Reyes then kneeled behind a wooden chair that was in the porch
area and held the hammer with her right hand. Deputy Castaneda pleaded with Reyes several 
times to drop the hammer but she failed to comply. After a few minutes sirens could be heard 
approaching Deputy Castaneda’s location.  (I know this from reviewing the BWC.) Reyes stood 
up and started to walk towards Deputy Castaneda with the hammer raised above her head as if 
she were going to swing or throw it at him.  Deputy Castaneda retreated from the entrance of the 
porch and held his gun pointed in Reyes’ direction.  

As Reyes exited the gate, she began walking between the garage and a vehicle parked in the 
driveway. She turned her lower body and appeared like she was going to flee from Deputy 
Castaneda again. Deputy Castaneda immediately took a step in Reyes’ direction and Reyes 
turned her upper body back towards Deputy Castaneda, raised the hammer further above her 
head and cocked the hammer behind her head. I would describe this motion as what a baseball 
player would use to throw a baseball.  Deputy Castaneda stopped and fired one shot in Reyes’ 
direction. Deputy Castaneda’s round struck Reyes in the left hand.  Reyes turned away and ran 
northwest with the hammer still in her right hand.  Deputy Castaneda ran after Reyes and yelled 
at her several more times for Reyes to drop the hammer.  Reyes finally complied and dropped the 
hammer in a church parking lot located at Cortez Street.  Deputy Castaneda holstered his 
handgun and grabbed Reyes from the rear by her left and right arm, above the elbow and below 
her shoulders. Reyes went down to the ground in the church parking lot and Deputy Castaneda 
landed on top of her. Deputy Castaneda held on to her with his left hand and immediately used 
his radio to request that paramedics respond to his location. Reyes began to scream, “November 
2017, he shot me!” Deputy Castaneda put on black latex gloves and then placed handcuffs on 
Reyes. Deputy Castaneda continued to tell Reyes, “I told you to drop it. I told you to drop it.”
Deputy Castaneda turned Reyes and her back and said, “Let me see where it’s (The bullet hole) 
is at.”  Deputy Castaneda began checking her upper body for the bullet hole. Deputy Bautista 
arrived on scene and also assisted with first aid.  Deputy Castaneda told Deputy Bautista he did 
not know where the “wound” was and Reyes replied, “The wound is my hand you fucking 
bastard.” Emergency personnel arrived and Reyes was taken to Los Robles Medical Center in 
Thousand Oaks.   
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*For complete details, refer to the associated reports; attached and incorporated herein to 
the digitized Adobe Acrobat Pro Case File.  The majority of the incident was captured on 
Body Worn Camera which is available to view. 

Suspect’s Background

Corrina Jessica Reyes, DOB: is a Hispanic female an pounds.  Reyes 
periodically stays with her parents at  El Rio, CA; but is mostly a transient in 
the El Rio area. Reyes had the following past arrests, and / or detentions:

On 05-26-18, Reyes was arrested by the Ventura Police Department for 69 PC-
Obstructing/Resist Executive Officer and 594(B)(1)-Vandalism. She received two days 
in County Jail.

On 07-30-18, Reyes was arrested by the Ventura Sheriff’s Department for PC 243(C)(1)-
Battery to Emergency Personnel. She later received 36 months of probation and 180 days 
in the County Jail.   

Numerous drug related charges including this incident where amphetamines were found 
in her system and methamphetamine was found in her possession at the time of her arrest.

On 03-23-18, Reyes was placed on probation for 36 months with unconditional search 
terms.

Scene

Detective Matt Ogonowski documented the area and evidence at the scene. Deputy and witness 
statements, the presence of a blood trail that extended from East Stroube Street to
Cortez Street, and body camera footage yielded the conclusion that the crime and shooting 
occurred at the following addresses:

* East Stroube Street

* East Stroube Street

* East Stroube Street

* Cortez Street

All four addresses are within an unincorporated residential neighborhood northeast of Oxnard, 
commonly referred to as El Rio. East Stroube Street runs in a northwest to southeast direction 
and Cortez Street runs in a northeast to southwest direction. Both East Stroube Street and Cortez 
Street are publicly maintained roadways.

East Stroube Street is on the north corner of East Stroube Street and Cortez Street. East 
Stroube Street connects this neighborhood to East Vineyard Avenue (State Route 232), a main 
highway.
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The private property at East Stroube Street is a smaller detached single story home on a 
large ½ acre lot. The property is on the northeast side of East Stroube Street. The lot measures 
approximately 22 meters by 92 meters. The home has a light stucco exterior and a composite 
roof. The home has a one car garage attached to the southeast side, along with one car concrete 
driveway. The home has a small chain link fence in the front that encloses a small grass front 
lawn. The home sits back approximately 33 feet from the roadway. A dirt and asphalt driveway 
runs along the property line on the northwest side of the home and extends back into the property 
where it connects to a second structure. At the time of the incident, there were various debris, 
vehicles and smaller structures on the northeast end of the property, away from the street.  

Between the chain-link fence and the roadway of East Stroube Street is a dirt parking area or 
roadway shoulder that connects this property to East Stroube Street. This area is approximately 
15 feet in length. It is unclear how much of this area is private property or public property for 
utility easements/parking. From looking around this neighborhood, I noticed this same dirt area 
lies in front of most homes and is used for parking. The first pieces of evidence were recovered 
in this dirt area between the home and roadway of East Stroube Street.

The private property at ast Stroube Street is a detached single story home on a large ½ acre 
lot. The property is on the northeast side of East Stroube Street. The lot measures approximately 
22 meters by 92 meters. The home is a one story home, with a red brick exterior and a light red 
tile roof. The home has a small brick wall in the front that encloses a small grass front lawn and a 
concrete pathway that leads to the front door. The home sits back approximately 33 feet from the 
roadway. A dirt and asphalt driveway runs along the property line on the northwest side of the 
home and extends back into the property where it connects to a second detached structure. At the 
time of the incident, there were various debris, vehicles and smaller structures on the northeast 
end of the property, away from the street.

Between the brick wall and the roadway of East Stroube Street is a dirt parking area or 
roadway shoulder that connects this property to East Stroube Street. This area is approximately 
15 feet in length. It is unclear how much of this area is private property or public property for 
utility easements/parking. From looking around this neighborhood, I noticed this same dirt area 
lies in front of most homes and is used for parking. Evidence was recovered in this dirt area 
between the home and roadway of East Stroube Street.

The private property at East Stroube Street is a detached single story home and church on a 
large 1.4 acre lot. The lot measures approximately 59 meters by 99 meters. The property is at the 
north corner of the intersection of East Stroube Street and Cortez Street. The property lies on the 
northeast side of East Stroube Street and the northwest side of Cortez Street. This property is 
large for a residential neighborhood and has three main or defining features to it. This property 
consists of a detached home, a small church and an asphalt parking lot.
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Although this property has an East Stroube Street address, the home, church and parking lot all 
share Cortez Street access. The residence of East Stroube Street is a one story home, with a 
light stucco exterior and a composite roof. The front door faces East Stroube Street. There is no 
front or backyard fence and the home is separated from the intersection of East Stroube Street 
and Cortez Street by a large front yard that consists of grass, weeds, dirt and several larger 
mature trees. The home sits back approximately 35 feet from roadway of East Stroube Street and
approximately 35 feet from the roadway of Cortez Street. There is a two car attached garage on 
the northeast side of the home with a concrete driveway that connects it to Cortez Street. There is 
a small inner courtyard in the middle of the residence. This courtyard is enclosed on three sides 
by the home and is open to the Cortez Street side of the home. The courtyard is shielded from the 
roadway by an open concrete wall that provides limited visibility from the street. At the time of 
the incident, there was a GMC sport utility vehicle, a one axle open trailer and a Ford Expedition 
in the driveway. Both cars were pointed toward the garage.

There is smaller church in the middle of the property, to the northeast of the residence. The 
church is accessed by Cortez Street and is connected to Cortez Street via a concrete pathway. 
There is also a concrete pathway in front of the church that runs from the residence to the 
parking lot in a northeast by southwest direction. A grassy area separates the church from Cortez 
Street.

The northeast end of the property is the church parking lot. This asphalt parking lot is 
approximately 80 feet long and 160 feet deep. The northeast end of the parking lot forms the end 
of the property line. The parking lot goes up to and connects to another parking lot at
Cortez Street. Cortez Street consists of a church and church parking lot. Reyes was 
ultimately arrested by deputies in the southwest end of the parking lot of ortez Street. It is 
easy to distinguish the property lines between East Stroube Street and Cortez Street
due to a white fence that divides the two properties. The parking lot at East Stroube Street is 
a mixture of asphalt and appears unkempt. The parking lot of Cortez Street is darker in 
color, better maintained, had a more recent asphalt slurry seal and had individual parking stalls 
outlined with white paint.

The same dirt area or shoulder exists between the property and East Stroube Street. It is not 
present between the property and Cortez Street.

The block of Cortez Street lies between East Collins Street and East Stroube Street. The 
northwest side of the lock of Cortez Street is comprised of two physical addresses,
East Stroube Street and Cortez Street. Both addresses have churches and accompanying 
parking lots.

The outer perimeter of this crime scene was closed off by yellow crime scene tape and patrol 
vehicles displaying flashing lights. The outer perimeter was closed to public entry. Yellow crime 
scene tape closed off the entire lock of Cortez Street, including the intersection of Cortez 
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Street and East Stroube Street. Cortez Street was closed to entry at East Collins Street and at the 
intersection with East Stroube Street. East Stroube Street was closed to entry approximately 100 
yards northwest of East Stroube Street. 

The inner perimeter of the crime scene was secured with "red" crime scene tape. This tape 
extended from the real property at East Stroube Street and stretched south across East 
Stroube Street securing both and ast Stroube Street. The red tape wrapped completely 
around the property of  East Stroube Street.

The red tape also secured the involved area of the parking lot at Cortez Street. All 
evidence, including all the blood drops left by Reyes were inside the red crime scene tape. The 
red crime scene tape was put in place by Detective Cadman #3960 and Detective Zadeh #4339 at 
approximately 0910 hours.

Weather and Lighting Conditions

I arrived just after 0910 hours on 10/09/2018. When I arrived it was light with full sun. The sky 
was clear and the temperature was in the 70's. The weather was not a factor and stayed mild until 
the scene was secured around 1800 hours.

Evidence

Deputy Castaneda’s Body Worn Camera Video
Deputy Castaneda turned on his department issued body worn cameras (BWC) during the 
incident.  The BWC video captured Deputy Castaneda’s approach to the suspect, the foot pursuit,
the felonious assault, the lethal use of force, and medical treatment for the suspect after the 
incident.  The video had a total length of 12 minutes and 28 seconds.  The video was downloaded 
and submitted as evidence.

Additional Officers’ Body Worn Camera Video
Additional responding Sheriff’s Deputies had BWC video of their response, the scene, medical 
treatment of the suspect, suspects’ statements, and Deputy Castaneda’s statements.  The BWC 
video was downloaded and submitted as evidence.  The following Ventura County Sheriff’s 
Deputies were wearing BWC and turned them on to capture their response to the incident:  
Deputies Rodriguez #5073, Gonzalez #3852, Turrubiartes #3334, Bautista #4808, Dent #4451 
and Sergeant Guilin #2920. The videos were reviewed by investigators.  Reyes’ spontaneous 
statements about the incident were also recorded by responding deputies.  The other deputies’
videos did not display the officer involved shooting or the events that led up to it.

Surveillance Video
Detective Beau Rodriguez #3591 collected a home surveillance video from Cortez Street. 
At 07:40:24 Reyes comes into frame and she is walking her bicycle Southwest on Cortez Street.  
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At 07:41:15 Reyes goes out of view around the area of East Stroube Street.  At 07:42:37 Deputy 
Castaneda’s unit is southwest on Cortez Street towards East Stroube Street and out of view. At 
07:47:42 Reyes is running northeast on Cortez Street followed by Deputy Castaneda. At 
07:47:58 Deputy Castaneda takes Reyes to the ground in front of the church parking lot located 
at 2857 Cortez Street.  Several units responded to this location.     

Vehicles
No vehicles were involved in the incident.

Miscellaneous Items Found at the Scene
Miscellaneous items were found lying around the large area of the foot pursuit and are indicated
as follows:

One black hammer with blood in the church parking lot of Cortez Street.

One spent .40 caliber shell casings under a trailer at East Stroube Street.

Numerous blood drops fro E. Stroube Street to Cortez Street.

Bullets
A partial bullet jacket/fragment was removed from the weather stripping of the garage door 
located at East Stroube Street. A spent round was recovered from a 5 gallon bucket of white 
“Killz” paint that was inside the garage of East Stroube Street. 

Officer’s Firearm and Patrol Equipment
Deputy Castaneda was in a full Sheriff’s uniform with patches and a badge that were clearly 
visible.  His patrol vehicle was clearly marked as a black and white Sheriff’s patrol unit. Deputy 
Castaneda’s department issued handgun was identified as a black Sig Sauer .40 caliber P226 
serial with a mounted X300 Surefire Light. One 12-round magazine was removed 
from the firearm.  Eleven S&W Speer .40 caliber rounds were found inside this magazine and 
one round was found in the chamber of the Sig Sauer.  Two 12-round magazines were removed 
from the magazine pouch of Deputy Castaneda’s patrol belt. These two magazines were each 
loaded with twelve S&W Speer .40 caliber rounds for a total of twenty four. Based on the 
witness statements, body worn camera video and the officer’s statement, only one round was
fired.

Deputy Castaneda’s Injuries
Deputy Castaneda did not receive any injuries from this incident.
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Reyes’ Injuries
Reyes suffered one gunshot wound to her left hand. The bullet hole entered the back of her left 
hand and went through her palm. 

Deputy Castaneda’s BWC Video Summary

Detective Sergeant Clark downloaded the incident from Deputy Castaneda's body worn camera 
and provided me with a copy of the downloaded video, and several photos of Deputy Castaneda's 
uniform. I later reviewed the body worn camera video footage and the following is a detailed 
description of the incident.

The video starts as Deputy Castaneda opens a gate to go to the rear of East Stroube Street. 
The video has a 30 second playback so there is no sound in the beginning of the video. When I 
compared the incident to the "Calls for Service Summary," I saw at 08:46:36 hours, Deputy 
Castaneda broadcasted, "With One." The sound on Deputy Castaneda's body worn camera starts 
and I can see him walking through the backyard, and hear a female subject (Reyes) say, "I 
already said I want my fucking lawyer." Deputy Castaneda says, "Corrina stop," in a very low 
key non-threating voice. I can see Reyes is wearing a black t-shirt with dark colored pants, 
carrying a black jacket and two large bags. Deputy Castaneda tells Reyes to stop again and 
Reyes says, "Leave me alone. No leave me the fuck alone," as she walks behind a large tree that 
has a lot of foliage. From where Reyes is now standing, I cannot tell if Deputy Castaneda can see 
Reyes but she is out of view of the body worn camera. Deputy Castaneda walks slowly to his 
right as if he cannot see what Reyes is doing behind the tree.

Deputy Castaneda tells Reyes, "Corrina you have a warrant, what are you....You have a warrant." 
Reyes said something that I could not understand and Deputy Castaneda says, "No I'm not. I 
have nothing against you." Deputy Castaneda's voice is still non-stressful and he is talking to 
Reyes in a calm voice. Deputy Castaneda takes a wider angle of the tree and tells Reyes to stop 
again. Reyes says, "No." When Deputy Castaneda gets to the right side of the tree, the body 
worn camera shows Reyes running away from Deputy Castaneda back towards East Stroube
Street. Deputy Castaneda starts running after Reyes and begins the foot pursuit.

Deputy Castaneda gains ground on Reyes quickly and when Reyes reaches East Stroube Street, 
she drops a large black bag, pulls an object from a multi-colored bag and turns to face Deputy 
Castaneda. I know from the investigation that the object is a black and red handled claw hammer. 
Reyes raises the hammer above her head like she is going to either throw the hammer at Deputy
Castaneda or hit him. Reyes yells, "Don't!", as she turns. Reyes starts to backpedal and Deputy 
Castaneda yells "Stop!" as he draws his handgun. I hear Deputy Castaneda say, "Station one, 
Three-David-Twelve, I need a 10-33. I got one at gunpoint. Code Six Frank subject." This 
happens at 00:42 on the body worn camera footage and the summary log shows this happened at 
08:49:10 hours.



Page 9 of 19 
 

Reyes turns around, drops everything (multi-colored bag and jacket) but the hammer at East 
Stroube Street and runs away from Deputy Castaneda, heading east on East Stroube Street. 
Deputy Castaneda begins to run after Reyes while he is holding his handgun in his right hand, 
yelling, "Drop it Corrina." Reyes runs through the front yard of East Stroube Street and 
makes a left turn at the number one/four corner of the house. East Stroube Street is located 
in the northwest corner of the intersection of East Stroube Street and Cortez Street. Reyes is now 
running northbound through the yard.

Reyes then runs through a three foot high chain link open gate into a rear porch area of East 
Stroube Street and Deputy Castaneda yells, "Corrina, drop it, drop it." The porch area was 
enclosed and had several chairs, a white wooden rocking chair, children's toys, and other 
miscellaneous item. There was a white wooden door to the south, a sliding glass door to the 
north and white French doors to the west in the porch area.

When Reyes entered the porch area, she again turned towards Deputy Castaneda and raised the 
hammer above her head, using her right hand in a cocking motion, like she was either going to 
swing at Deputy Castaneda or throw the hammer at him. Deputy Castaneda held his position at 
the chain link gate and I could hear, "Three-David-One responding code three," coming from a 
police radio. Reyes yelled at Deputy Castaneda, "Leave me alone. I'm not going back to jail!"
Reyes began knocking on the sliding glass window with her left hand and moved behind the 
white wooden rocking chair. Reyes still had the hammer cocked with her right hand and squatted 
behind the chair, putting the chair between Deputy Castaneda and herself. It then appeared like 
Deputy Castaneda reached for a handheld mic and said, "It's going to be subject last of Reyes, 
first of Corrina. I'm going to be at the corner house. Subject has a hammer and refusing to put it 
down." Deputy Castaneda's voice is now winded but he is still speaking calmly. The summary 
log shows this happened at 08:49:38 and 08:49:54 hours.

Deputy Castaneda engages Reyes and tells her, "Stop. Put it down." Reyes says, "Let me go",
and Deputy Castaneda says, "You have a warrant." Reyes says, "No, let me go." I can now hear 
chatter coming from the police radio of units responding "code three" to Deputy Castaneda’s
location. As radio traffic is happening, Deputy Castaneda is holding his position at the chain link 
gate and is pointing his handgun at Reyes. Deputy Castaneda waits for a few seconds then moves 
inside the porch area and makes a movement towards the left. Deputy Castaneda says, "Corrina 
put it down, just stop" in a commanding voice. Reyes says, "No. I'll fucking kill myself." Deputy 
Castaneda replies, "No, we don't want you to do that." Reyes says, "Fuck that, you guys know 
what you are doing. Fuck that." Deputy Castaneda tried to calm Reyes down and says, "Corrina, 
we're not trying to get hurt here okay." As Deputy Castaneda is talking, I can hear emergency 
sirens in the background. Deputy Castaneda moved back to the porch entrance by the chain link 
gate and said, "Come on, just put it down." Reyes replied, "Nope." Reyes then started asking for 
a subject named I was later told Reyes was referring to a family law lawyer 
named Reyes believed was her appointed lawyer. Reyes said,
"I'll murder myself right now", and Deputy Castaneda said, "No we don't want you to do that." 
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Reyes said, "Well call my lawyer." Deputy Castaneda said, "We will deal with all that once you
drop that." Reyes said, "Fuck I just hit my head hard. Call my lawyer. Why won't you call my
lawyer." Deputy Castaneda says, "Just drop it, come on." Reyes jumps up from behind the 
rocking chair and starts walking towards Deputy Castaneda very quickly as she raises the 
hammer with her right hand cocking it behind her head. Reyes moves very quickly towards the 
chain link gate and turns left exiting the porch area. Deputy Castaneda backed up and started 
yelling at Reyes, "NO STOP! PUT IT DOWN! Put it down! Corrina! Put it down!" Reyes tells 
Deputy Castaneda, "NO!" several times as she was walking towards him. This happens at
approximately 02:53 on the body worn camera.

As Reyes comes out of the porch area, she has the hammer cocked behind her head with her right 
hand and is looking to her left and right. Deputy Castaneda's shadow is on the wall and he is 
pointing his handgun at Reyes. Reyes turns her upper body north and appears like she is going to 
flee from Deputy Castaneda again.  Deputy Castaneda takes a step at Reyes and at 02:54 in the 
body worn camera footage, Reyes turns her shoulders and squares up to Deputy Castaneda. At 
the same time, Reyes raises the hammer further behind her head and appears like she is going to 
swing or throw the hammer at Deputy Castaneda. 

I captured several still photos of Reyes from the body worn video and her movements while she 
was exiting the porch. These photos make it easier to see Reyes’ actions.

At 02:55, the still photo showed Reyes' shoulders now squared with Deputy Castaneda and her 
right arm is in a baseball pitchers motion. Her right arm is back and her left hand is parallel to 
the ground at approximately her chest level. In the next frame of the video, the time still shows 
02:55 on the body worn camera, a still photo shows Reyes' left hand is a little further down 
towards the ground and you now see a small hole in Reyes' left hand and the garage door behind 
Reyes. At the same time, I can also see Deputy Castaneda raise his handgun to eye level and I 
hear what I believe is one shot fired from Deputy Castaneda's handgun. Reyes turns north and
runs away from Deputy Castaneda while yelling, "Ohhh fuck! Oh my fucking God, you shot 
me!"

Reyes continued to run north while still possessing the hammer in her right hand. Deputy 
Castaneda continued to run after Reyes with his handgun in his right hand and his left hand free. 
I can hear Deputy Castaneda say, "Shots fired" as he was running. The summary log shows 
Deputy Castaneda said "Shots fired" at 08:51:00 hours. Deputy Castaneda chased Reyes north 
through a grass yard of a church located at Cortez Street. Deputy Castaneda was yelling at 
Reyes to "put it down" as he was chasing after her. When Reyes reached the south parking lot of 

Cortez Street, Reyes dropped the hammer on the ground. Deputy Castaneda immediately 
holstered his handgun. Deputy Castaneda was able to catch up to Reyes in the middle of the 
parking lot, located at Cortez Street, and grabs her by both her arms between the shoulders 
and elbows. When Deputy Castaneda grabbed her, Reyes went to the ground in a fetal position.
Reyes was screaming, "I only hit my head! He fucking shot me! November...November 2017, he 
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shot me," Deputy Castaneda immediately said, "Station One, I need paramedics, subjects been 
shot," prior to placing Reyes in handcuffs. The summary log showed this happened at 08:51:22 
hours. At 08:52:13 hours Dispatch asked Deputy Castaneda if "Fire" was clear to enter or stage. 
Deputy Castaneda said, "Subject is in custody. They can enter."

Deputy Castaneda placed Reyes in handcuffs and said, "I told you to drop it. Corrina, I told you 
to drop it." Deputy Castaneda turned Reyes on her back and said, "Let me see where it's at. 
Where's it at? Fuck." as he lifted her t-shirt and bra. Deputy Castaneda appeared to be looking for 
a bullet wound on her torso as he didn't know she had been shot in the left hand. As Deputy 
Castaneda was searching for the bullet wound you could hear the concern in his voice out of an 
apparent desire to provide first aid to Reyes. At 05:18 on the video, Deputy Oscar Bautista 
arrived and Deputy Castaneda said, "I don't know where I shot her, where the wound is?" Reyes 
said, "The wound is my hand you fucking bastard." Deputy Castaneda then told dispatch, "The 
subject has been shot in the left hand. A single gunshot wound." The summary log shows this 
happened at 08:53:25 hours. I can see Deputy Bautista has his first aid kit out and is providing 
first aid to Reyes. At 08:09 of the video, I heard the distinct sound of a fire engines horn and 
believed the Fire Department arrived on scene. Several units began to arrive, including Patrol
Sergeant Gulin. Sergeant Gulin took over as incident commander until Major Crimes detectives 
arrived.

Witness Interviews

There were no actual witnesses that saw Deputy Castaneda and Reyes when the shooting 
occurred.  Numerous residential canvasses were conducted and statements were obtained. 
Several citizens saw Deputy Castaneda chasing Reyes and heard the shot but no one actually 
witnessed the shooting.  

Officer Statement

Deputy Nickolai Castaneda
On 10-09-18, Major Crime Detective Sergeant Dean Worthy and Detective Greg Cadman 
conducted an audio recorded interview with Deputy Castaneda at the Ventura County Sheriff’s 
Headquarters Station. Deputy Castaneda confirmed he had spoken to legal counsel and he had 
time to review the body worn camera footage from the incident.  Deputy Castaneda agreed to 
give a voluntary statement.  

Deputy Castaneda provided the following statement:  Detective Sergeant Worthy asked Deputy 
Castaneda a series of preliminary questions regarding his day prior to the incident, his health, 
and his mental state. 
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Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda how many years he has been a deputy 
sheriff and he told them he has been a deputy since 2012. Deputy Castaneda said he has been a 
deputy for six to six and a half years. Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda if he
had any prior law enforcement experience with any other agencies prior to becoming employed 
by the Ventura County Sheriff's Office. Deputy Castaneda told them he worked for the Ventura 
County Probation Department, where he was assigned to the Juvenile Justice Center as a 
Correctional Officer from 2007 until he went to the Ventura County Sheriff's Academy in 2012.

Detective Sergeant Worthy had Deputy Castaneda explain how he got ready for work.  Deputy 
Castaneda explained his normal routine on how he got dressed and wore his uniform and gun 
belt.  

Detective Sergeant Worthy then asked Deputy Castaneda if his gun had a round in the chamber 
when he checked it this morning (10-09-18) and he said yes. Detective Sergeant Worthy brought 
up the magazine which was inserted into Deputy Castaneda’s gun. Detective Sergeant Worthy 
asked him to explain how that magazine (the one inserted in his gun) was set up and if he 
recalled the last time he had manipulated it. Deputy Castaneda said he had 12 rounds in that 
magazine and he explained that he last loaded it when he was at the range. Deputy Castaneda 
said, "Usually when I'm done with the range, um, and then um, I'll rack one in (pull the slide 
back on the gun which feeds a bullet from the magazine into the barrel/firing chamber) take, take 
the magazine out and top it off, so that I have 12 plus one, which makes 13 and then I, I holster it 
and, I really have no reason to take it out again."

Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda if he carried any additional magazines, in 
addition to the magazine inserted in his gun. Deputy Castaneda said, "Yes, I have two 
magazines, which are the same make and model...that are um, left side in my magazine pouches, 
there's two of them and they both have 12 rounds each." Detective Sergeant Worthy asked 
Deputy Castaneda when the last time he loaded those magazines was and he said it was during 
his last range qualification. Deputy Castaneda reiterated that each of those two additional 
magazines contained 12 rounds.

Deputy Castaneda said briefing began at around 7:00 AM and it was held by Sergeant Greg 
Guilin, whom he described as his regular patrol sergeant. Deputy Castaneda said briefing 
typically ends between 7:00 AM and 7:30 AM. Deputy Castaneda checked out his assigned 
patrol vehicle and signed onto the vehicles MDC system.  Deputy Castaneda left the 
Headquarters Station and began his day assigned to the 3D2 area.  (El Rio neighborhood beat).

Deputy Castaneda said he arrived in the area of El Rio and he thinks he may have entered into 
the community on Simon Way. Deputy Castaneda recalled driving southwest on Cortez Street
passing Collins Street. He continued traveling southwest and approached East Stroube Street. As 
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he arrived at East Stroube Street, he observed a female subject walking a bicycle. He recalled 
stopping at the stop sign, while facing south, as he saw the female walk right past the front of his 
patrol vehicle. He commented to himself, "It looked like Corrina Reyes, which I knew, uh, from 
checking the Warrant Mapper, and from the previous day, that she had a warrant for her arrest, 
um I turn right, I put my, uh, window down, I called out." Detective Sergeant Worthy told 
Deputy Castaneda that he mentioned the name Corrina Reyes and he asked Deputy Castaneda,
"So you see somebody you recognize?" to which Deputy Castaneda said "correct." Detective 
Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda if he knew Reyes had a warrant, to which Deputy 
Castaneda said, “Yes,” because he checked the Warrant Mapper and his ICop application on his 
department issued iPhone.

Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda to tell them what he knows about Reyes.
Deputy Castaneda said, "I know she's a drug user, I know she's had a long history of drug use. I 
know her to hang out and associate with drug users. I also know that she's, um, resistant toward 
law enforcement and she's violent. Um...once, instance that comes to mind is the last time I, I 
contacted her. Um...she ran through a house....she also had a warrant at that time. Uh, her mother 
was the one that told us she (Reyes) was there. I go through the house and she, she ended up 
running from us, um...into a bedroom, she went underneath a, a mattress, we, there was a short 
struggle, a fight, to get her out from underneath there. We ended up taking her into custody at 
that point, but there was a, a significant amount of struggle and that was the last time that I uh, 
contacted her. I also know from talking with other deputies that I work with, um, I don't 
remember if this was in briefing, or on, on, just on the street talking, from, with my partners, but 
I remember there was an incident where um, she also resisted arrest. She was in the back of her 
house and breaking glass, um, so I, I know that she is violent and I also, I have a good rapport 
with her mother, um from working in that area. Her mother understands, has told me that she 
knows she is, she's violent, she has um, drug use problem. I've, you know I've agreed, even the 
last time I arrested her I, I told her mom that I would, I would try to get ahold of the mental
health in the jail to get her help if she wanted to...um...and I remember on that particular day she 
refused it. I even drove back to her, to her mother's house and told her 'hey, you know, I tried, 
you know, to get her help but she didn't want the mental health and she didn't want the help.' So, 
I remember her mom, her name's  she, she appreciated that, um, so I, I was familiar, 
I'm familiar with her, her family and the family dynamics of Corrina."

Detective Sergeant Worthy told Deputy Castaneda that he wanted to go back to the point where 
he first observed Reyes today (10-09-18). Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda to 
start from when he saw Reyes in his patrol unit at the intersection of Cortez Street and East 
Stroube Street. Deputy Castaneda again said that Reyes was walking northwest with a bicycle 
when he saw her. Detective Sergeant Worthy asked, "You recognized her right away?" Deputy 
Castaneda said, "Um, not like right away, I see, you know in my head I was like 'That looks like 
Corrina' um...when I turn right (northwest on East Stroube Street) and I pull up alongside of her 
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I'm 'Uh...that is Corrina,' I pull my window down and I try to be, you know say 'hey Corrina
what's going on?' I said you know 'your mother's worried about you, she wants to talk to you' just 
kind of, just try to put her at ease, you know, so that she wouldn't get upset."

Deputy Castaneda continued to describe how he drove along side of Reyes and tried to put her at 
ease so she would not run.  Deputy Castaneda said, Reyes turned towards East Stroube 
Street placed her bike on the ground and went into the backyard.  Deputy Castaneda parked his 
patrol unit and confirmed once more that Reyes had the felony warrant. Deputy Castaneda could 
hear people talking to Reyes in the backyard and Deputy Castaneda activated his BWC and went 
into the backyard.  Deputy Castaneda saw Reyes and told her she had a warrant for her arrest.  
Castaneda claimed that Reyes said something to the effect of, “Leave me the fuck alone' or 'I 
want my lawyer.” Deputy Castaneda said Reyes was behind a tree and when he approached the 
tree, Reyes fled away from him on foot.  

Deputy Castaneda said he ran after Reyes towards East Stroube Street. At some point, Deputy 
Castaneda advised Sheriff’s Dispatch he was in foot pursuit and exited the backyard of East 
Stroube Street.  Deputy Castaneda said as they ran onto East Stroube Street, he saw what 
appeared to be a hammer in her right hand. Reyes raised the hammer and turned towards Deputy 
Castaneda. Deputy Castaneda said he was a few feet away from Reyes and he drew his gun.
Deputy Castaneda asked dispatch for a 10-33. Detective Sergeant Worthy asked Deputy 
Castaneda what was going through his mind at this time and Deputy Castaneda said, "I'm 
thinking that, that hammer can, can seriously, injure me, or hurt me, or cause death. I, that's why 
I pulled my, my, my handgun out and I was ready to, I wasn't gonna retreat, but I was ready to 
use it if I needed to." 

Deputy Castaneda said Reyes turned away from him and kept running. Deputy Castaneda ran 
after Reyes with his gun in his right hand.  Reyes continued towards Cortez Street and ran 
through a yard located at East Stroube Street.  Deputy Castaneda said he continued to chase 
Reyes and she ran into a patio area of East Stroube Street and knelt down behind a white 
chair with the hammer in her hand.  Deputy Castaneda described the patio as an enclosed area 
with a block wall.  

Detective Sergeant Worthy asked what Deputy Castaneda saw when he first looked into the patio 
area. Deputy Castaneda said, "When I first came around and set eyes, she was standing with the 
hammer...um...and then she quickly went down into the corner, I call it the right corner, to my 
right and she got behind a wooden (chair)." Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda
if he could elaborate on Reyes’ actions regarding the hammer. Deputy Castaneda said, "She's 
standing and she has it raised." (Note: Deputy Castaneda held up his right arm to where he had a 
90 degree angle from his bicep to his forearm. His right hand was clenched into a fist, as if to 
simulate he was holding something, and the positioning of his right fist was slightly above his 
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head). Detective Sergeant Worthy asked if Reyes was holding the hammer in her right hand and 
Deputy Castaneda said "correct." Detective Sergeant Worthy asked him what was going through 
his mind at this point in time, to which he said, "I'm thinking that...from where I'm at...I'm still, 
you know, behind the, the, the pillar I guess, or the wall and, that raise was real quick but I, in 
my mind I'm saying okay if she comes forward at me, or, or throws it at me, it's gonna, it's gonna 
kill me, you know, I had that fear that it was gonna hurt me, or cause, you know some...damage 
that it you know, I don't know what, what she, in my mind her intentions was to hurt me. You 
know, and I didn't want to get hit in the head or something like that happen to me and, and she 
takes my gun or something, you know. So...but, at that particular point it was real quick and she 
jumped down in the corner. I think that she saw that I had my gun out, I don't know."

Detective Sergeant Worthy asked him if he could provide a bit more description when he 
referred to Corrina going "down in the corner." Deputy Castaneda said, "She's crouched down, 
behind a, she's crouched down and then she grabbed the, a, a wooden chair, like a white chair 
and put it in front of her. And she's saying I want to die, something to the effect I wanna die and 
I said I don't want to hurt you, I'm not here to hurt you. That's not what this, I didn't want her to 
get hurt...I didn't want you know, I, I, I, told her that and I told her that and I told her that, you 
know, I don't, I'm not here to hurt you. I just, I just kept telling her drop it, drop it."

Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda if Reyes did or said anything in response to 
him telling her to drop the hammer and Deputy Castaneda said, "Something about her lawyer 
and that a, you know, she didn't want to die." Detective Sergeant Worthy asked, "So as she's 
crouched down behind this wooden chair, are you still at the...we'll call it a threshold, the 
opening of this patio?" Deputy Castaneda said yes. Detective Sergeant Worthy asked him if he 
had any cover and he said, "Yeah, I had a, I had a, initially I didn't I was inside. Um...and I
backed out, um, to where my left shoulder was, was on the, the brown wall, um, I could hear 
units coming, I remember units coming, um and I can remember hearing that they were kind of 
wanting to know where I was at. So I put myself out a little bit so they could see me, um, I also 
remember at some point in that time that, there was a house right there, you know, that I didn't, I 
need, I needed, if there was somebody in that house, I remember movement, that I didn't want 
the backdrop, I didn't want them to be affected, to get shot or, or injured. Um...so I, I did back 
up, and then the next thing I remember is I saw a K-9 unit come down East Stroube. I believe 
that was Bautista." (Referring to K-9 handler Deputy Bautista).

Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda what Reyes did next. Deputy Castaneda 
said, "She gets up, um, and starts to come out of the courtyard, towards me, cuz' I'm still at the 
threshold right here." Detective Sergeant Worthy asked, "Okay, and where is the hammer?" to 
which he said, "The hammer is raised above her, in her right hand." Detective Sergeant Worthy 
asked, "What's going on in your mind now that she left that position behind the chair and now 
she's up, coming toward you with the hammer above her head, what are some of the things going 
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on with your mind and other considerations you have?" Deputy Castaneda said, "My thought
was that she was gonna come directly at me and hit me with the hammer. I was, I was in fear that 
it was gonna kill me. I thought it was gonna, she wanted to hit me in the head and kill me or, 
injure me seriously, you know, and then, I, but at the same time, I...re...I don't know why I 
thought about this but I, I was like hey, you know, there's, there's somebody in that house, so I 
need to, I need to step to my right if I have to shoot her. It's, I gotta be to my right, I, that was the 
only choice that...you know...at that point that I had. I wanted there to be another choice, but 
there wasn't another choice."

Detective Sergeant Worthy asked Deputy Castaneda to continue explaining what happened next. 
Deputy Castaneda said, "So, with consideration of the, my backdrop, um...you know and her 
coming at me, I, I remember stepping to my right, like opening up my stance and her coming 
along...going along like another window, which is this window right here." Deputy Castaneda 
continued, "I also had that in consideration, that, that's a room, like, I know there's a garage right 
there but, that area, if you've worked that area you know that a lot of people use those as rooms; 
so that was another concern of mine, with also, with in the belief that she was gonna hit me with
it. I knew she, I had no doubt in my mind that she wanted to kill me, or hurt me seriously. So as I
opened up my, my stance to the right, she went along side towards the garage, um...she turned it 
again, she turned again, and she even, she cocked it back. As she cocked it back, I, f...okay."

Detective Sergeant Worthy brought up Deputy Castaneda's recent description he had just 
provided where he said that Reyes "turned again." Deputy Castaneda said, "So as she's, as she's 
moved to her left along the house. I thought she was repositioning herself to come at me or throw 
it. I never thought at that point that she was trying to get away. But I, I knew she was gonna hit 
me with it. I had my, my gun raised and as soon as she cocked it back, I had no other ch...no
other option that." (Note: Detective Sergeant Worthy told me later that Deputy Castaneda 
became emotional at this point. His eyes welled up and it was obvious he was trying to hold back 
tears). Deputy Castaneda continued, "That she was gonna fucking hit me with it."

Detective Sergeant Worthy asked, "So, how many rounds did you fire?" to which he said, "I shot 
once, um, and uh, I remember her, after I shot it, she came back down and crouched down so I 
knew it had the desired effect and then she kept running, she took off running and uh, towards 
the church, and in my head I'm like fuck you know, fuck, like why, why did she do that shit you 
know." (Detective Sergeant Worthy told me Deputy Castaneda became emotional again at this 
point in the interview). 

Detective Sergeant Worthy told Deputy Castaneda that he had an understanding of Reyes’ body 
positioning in relation to Deputy Castaneda. Detective Sergeant Worthy again asked Deputy 
Castaneda how many rounds he fired and he said "one round." Detective Sergeant Worthy asked, 
"What was your target, do you recall?" to which Deputy Castaneda said, "Uh, center mass, like 
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where I was taught." Detective Sergeant Worthy asked, "So you were aiming or her center 
mass?" and Deputy Castaneda said yes.

Detective Sergeant Worthy went over the hammer position again and Deputy Castaneda 
explained in detail how Reyes had the hammer in a throwing position.  Refer to Detective 
Sergeant Worthy’s report.  

Deputy Castaneda said he fired his gun while Reyes was standing in front of the garage door.  
Deputy Castaneda said when he fired he was out of cover.  Detective Sergeant Worthy asked, 
"Did you have or did you consider any other options at the time?" to which he said, "I had no 
other options, it was, it happened fast. You know I, I even looked at the body camera and it's, 
you know it's reasonably fast there, but you know in reality and things are going through your 
head and, you know, I remember having my finger on the trigger and then it just...it just seemed 
like it was all, it was just quick like you know seconds."

Deputy Castaneda said he moved to the right after firing the one shot and Reyes turned and ran 
away from him.  Deputy Castaneda said he still had his gun in his hand and began to chase Reyes 
again.  Deputy Castaneda said as he was running after Reyes he kept yelling at her to stop.
When they got to the church area, Reyes threw the hammer down. Deputy Castaneda said, “So 
when she threw the hammer down, there was no weapon, so I re, I holstered my handgun so that 
I could, I could try to grab her, run better, and, and I grabbed her upper body and she went down 
with me and she's screaming, 'you fuckin' shot me', something to that effect, 'this fucker shot 
me.'"

Detective Sergeant Worthy asked, "When you say 'went down together' do you mean you, you 
fell and she fell too?" and he said, "She went down on her own. Um...and then, so she's laying 
there, I see blood, um, and she's saying 'fuckin' shot me, this fucker shot me.' I didn't know where 
the, where the wound was. Her hands were bleeding. I roll her over and I think Deputy Bautista 
had gotten there at that point. I roll her over, I put handcuffs on her...um...I didn't look at her 
hands, I see, I just saw the blood on her hands, but I didn't know where the wound was, so I 
physically was checking and I saw some blood up here (Deputy Castaneda pointed to the area of 
his lower neck region) so I'm thinking...okay, did I shoot her in the chest?"

Deputy Castaneda continued, "So she had blood right here by the neck. So I'm thinking that she 
got shot in the chest, so I need to, I need to do life-saving measures, you know, I need to figure 
out where the wound is. So I'm checking her, I'm checking her, I'm not seeing it, I'm not seeing it 
and then at some point she said 'you shot me in the fuckin' hand.' So I roll her over and I see her 
finger has been shot, okay. I also hear they're (Dispatch) asking if EMS can enter, or if fire can 
enter...um...so I, I either, I said to, it's okay to enter or Bautista did. I think I did, that it was, she 
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was in custody and that they can come in and at that point...um...he (Deputy Bautista) took over 
with, I think Deputy Rodriguez was there too and I stepped away."

Detective Sergeant Worthy clarified some of Deputy Castaneda’s responses and then concluded
his voluntary statement.

Conclusion

Corrina Reyes is a Ventura County transient who frequents the unincorporated area 
of Oxnard called El Rio.  Reyes is a chronic drug user and has a history of violence with both 
Law Enforcement and Emergency Rescue personnel.  On 10-09-18, Reyes had an active felony 
warrant for a violation of probation related to a conviction for violating California Penal Code 
section 243(C)(1) – Battery upon Emergency Personnel (Firefighter).  

On 10-09-18, Deputy Castaneda was on patrol in the El Rio area.  Deputy Castaneda was in a 
full Sheriff’s uniform with patches and a badge that were clearly visible.  The patrol vehicle was 
clearly marked as a black and white Sheriff’s patrol unit. 

Deputy Castaneda recognized an individual he has had several contacts with named Corrina 
Reyes.  Deputy Castaneda has arrested Reyes before, he knows she is on probation, he knows 
Reyes can be combative, and knows Reyes is a drug user. Additionally he has spoken to Reyes’
mother about drug treatment programs for Reyes and knows that she has an outstanding felony 
warrant for her arrest. Deputy Castaneda articulated several reasons to detain Reyes and knew he 
had probable cause to arrest her during his voluntary statement to detectives.  Deputy Castaneda
believed he had the legal obligation to arrest Reyes and clearly had the lawful right to arrest 
Reyes.

During the initial contact with Reyes, Deputy Castaneda felt comfortable enough with her to talk 
to her through the passenger window of his patrol vehicle.  When Reyes refused to communicate 
with Deputy Castaneda, he followed her to the rear of East Stroube Street because he was in 
fresh pursuit of a subject with a felony warrant.  At that point, Deputy Castaneda still felt safe 
enough to approach Reyes without drawing his weapon. While in the backyard of East 
Stroube Street, Deputy Castaneda told Reyes she had a warrant for her arrest. Reyes then ran
from Deputy Castaneda. Even when Deputy Castaneda was in foot pursuit of Reyes, he did not 
draw his gun.  Deputy Castaneda gave Reyes lawful verbal orders numerous times to stop 
running and comply with his commands; however Reyes continued to flee from Deputy 
Castaneda.  

It was only at the point when Reyes retrieved the hammer from her purse in an aggressive 
manner that Deputy Castaneda felt threatened enough to remove his gun and point it at Reyes.  
Deputy Castaneda held his position and didn’t advance until Reyes turned around and continued 
to flee towards Cortez Street.  Deputy Castaneda continued the foot pursuit with his weapon out 
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and in his right hand. When Deputy Castaneda cornered Reyes in the porch area of East 
Stroube, Reyes attempted to enter the house through the wooden door and the glass slider on the 
porch. During the interaction on the porch, Deputy Castaneda pleaded with Reyes to drop the 
hammer and comply with his orders; however; Reyes ignored Deputy Castaneda’s lawful 
commands and knelt behind a wooden chair with the hammer in front of her.  As sirens could be 
heard getting closer to their location, Reyes chose to stand up and walk towards Deputy 
Castaneda in an aggressive manner with the hammer raised above her head.  Deputy Castaneda 
moved back from the entrance of the porch area to give Reyes room and lessen the threat 
between himself and Reyes.   

When Reyes saw a clear path and the opportunity to run, she continued to flee from Deputy 
Castaneda.  Deputy Castaneda took a step toward Reyes to run after her, but Reyes turned her 
upper body back toward Deputy Castaneda and moved the hammer further behind her head 
which put her in a throwing position. At that time, Deputy Castaneda feared for his safety and 
fired one round at Reyes.  Deputy Castaneda said, “I got the desired effect”, because Reyes 
turned away from him and continued to run away.  

I believe Deputy Castaneda used reasonable force to protect himself from the threat during that 
split second Reyes turned her upper body at Deputy Castaneda and put the hammer in a swinging 
or throwing position. Deputy Castaneda was asked about transitioning to his Taser, but felt there 
was no time during that moment as Reyes turned and held the hammer above her head. I believed 
Reyes escalated the incident by fleeing from Deputy Castaneda, removing a hammer from her 
purse, and on several occasions raising the hammer above her head and appearing like she was 
going to strike or throw the hammer at Deputy Castaneda.  

I believe Deputy Castaneda’s use of lethal force was objectively reasonable under the 
circumstances Reyes placed on Deputy Castaneda.  Reyes posed a significant threat to cause 
great bodily injury and / or death to Deputy Castaneda by striking him in the head with the 
hammer. I believe Reyes committed the crime of a violation of California Penal Code Section PC 
245(c) – Assault with a Deadly Weapon upon a Peace Officer.

Detective Sergeant Carlos Macias #2362
Special Services 
Major Crimes Bureau
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Ventura County Sheriff’s Office Memorandum

To: Major Crimes Date: October 13, 2018

From: Sergeant Dean Worthy

Subject: Nikolai Castaneda OIS

Re: 18-158434

Date of Interview: October 9, 2018

Time of Interview: 1608 hrs

Case Catalyst Operator: 

Legend: DW = Dean Worthy
GC = Greg Cadman
KS = Kasey Sirody
NC = Nikolai Castaneda

The below transcription was reviewed by Detective Greg 

Cadman on October 15, 2018; and found to be a true and accurate 

account of the interview of Deputy Nikolai Castaneda.



CONFIDENTIAL

1

 

DW:  All right, now.  I got it.  Everybody on?1 

KS:  Uh-huh.2

DW:  Okay.  The date is October 9th, 2018; it is 3 

approximately 4:08 in the afternoon.  We're at the 4

Headquarters office, in the office of one of the 5 

commanders here.  I am Detective Sergeant Dean Worthy and 6 

I am with my partner.7

GC:  Greg Cadman.8 

DW:  And we are with Deputy --9

NC:  Nikolai Castaneda.10 

DW:  And he is here with his attorney.11 

KS:  Kasey Sirody, S-i-r-o-d-y.12 

DW:  Okay.  All right.13 

Nick, I understand you had an opportunity to sit 14 

down and spend some time with your attorney; is that true?15 

NC:  Yes. 16 

DW:  Okay.  And in doing so, I also understand 17 

that you've agreed to provide us with a voluntary18 

statement this afternoon as to what occurred today out in 19 

El Rio; is that accurate?20 

NC:  Yes. 21 

DW:  Okay.  All right.  Before we get going, if 22 

you need to take a break or you need to consult with your 23 

attorney at any time, just tell me and we can just pause; 24 

if you need to use the restroom.  Do you have water?25 

NC:  Yes. 26 

DW:  Okay.  If you need anything at all, just let 27 
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us know, okay?1 

NC:  Okay. 2

DW:  Okay.  Some of the preliminary questions I'm 3 

going to ask you, in your mind might not pertain to4

today's incident, but it's just to get a little background 5 

information about you.  Okay?  If you don't understand a 6 

question or you want me to slow down, you want me to 7

repeat something, this is real easy, just tell me and I 8 

will.  Okay?  All right.9

And let's start with this.  How many years have 10 

you been a -- a deputy sheriff?11 

NC:  Since 2012.  So six years, six and a half 12 

years.13 

DW:  Okay.  Any prior law enforcement experience 14 

with any other agencies besides ours?15 

NC:  Yes. 16 

DW:  Can you tell us about that? 17 

NC:  Yes.  I was with Ventura County Probation 18 

Department.  I worked at the Juvenile Justice Center as a 19 

correctional officer.  I was there from 2007 to 20- --20 

until I went to the academy, 2012.21 

DW:  Okay.  All right.  What kind of -- what kind 22 

of jobs or functions, responsibilities did you have in 23 

that assignment?24 

NC:  Like similar to custody here but with 25 

juveniles.26 

DW:  Okay.  Okay.  What's your current rank and 27 
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assignment right now?1 

NC:  Deputy sheriff, work the Headquarters2

Station, West County Patrol Services. 3 

DW:  What are your -- what are some of your 4

duties and responsibilities as a police officer?5 

NC:  Assigned to a certain beat area, responsible 6 

for answering calls for service, which are a wide -- a7

wide variety of things; public safety, traffic stops.  You 8 

know, consensual encounters, investigating crimes.9

DW:  Okay. 10 

NC:  Just basic police work.11 

DW:  Okay.  Patrol officer, right?12 

NC:  Patrol officer. 13 

DW:  Okay.  All right.  I'm going to get back to 14 

some of your duties and responsibilities in -- in a second 15 

and the station you work at and kind of the ins and outs 16 

of the station and the -- the respective beats that you --17 

you go patrol.18 

Let's -- let's recap a little bit and back up.19 

Let's talk about yesterday.  Did you work yesterday?20 

NC:  Yes.21 

DW:  Okay.  Did you work a patrol assignment 22 

yesterday?23 

NC:  Yes. 24 

DW:  Okay.  What car did you work yesterday?25 

NC:  I was 3D12; this is the El Rio area, 26 

unincorporated areas of Oxnard, also known as El Rio.27 
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DW:  Okay.  Are you on dayshift right now?1 

NC:  Yes. 2

DW:  What are those hours?3 

NC:  It's from 0700 to 1930. 4

DW:  Okay, gotcha.  And yesterday was Monday, 5 

correct?6 

NC:  Correct. 7

DW:  Okay.  Did you work the day before Monday?8 

NC:  No.9

DW:  Okay.  So yesterday was your first day to 10 

work on your series of shifts?11 

NC:  Correct. 12 

DW:  Okay.  Tell me about your shift yesterday.13 

Anything out of the ordinary happen?  Any events, any 14 

incidents, anything?  Both good and bad, anything that 15 

occurred throughout your shift yesterday that you might 16 

take note of?17 

NC:  No.  Just, it was pretty typical.  You know, 18 

answered a few calls, made a few arrests.  But there was 19 

nothing out of the ordinary that I wouldn't normally do.20 

DW:  Okay.  Tell me about the end of your shift 21 

yesterday.  What happened after you ended your shift?22 

NC:  I ended my shift.  I came here, un- --23 

unloaded my -- my patrol vehicle like I always do, came 24 

here for -- for the -- the evening briefing.  After that, 25 

I had some time left over.  I finished up a couple of 26 

arrest reports that I had and then I went home.27 
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DW:  Okay.  What'd you do when you got home?1 

NC:  I -- I came home and greeted my wife and 2

kids and, like I always do, and -- and I ate dinner, 3 

watched some TV.  Got them ready for bed and then -- and4

then spent some time with my wife and then we went to bed.5 

DW:  Okay.  Do you recall about when you went to 6 

sleep?7

NC:  I think it was around like 2200.8 

DW:  Okay.  So 10:00 o'clock?9

NC:  I'm not a hundred percent sure.10 

DW:  Okay. 11 

NC:  But it's normal time, at about 10:00. 12 

DW:  Okay.  10:00 o'clock Monday night, so last 13 

night?14 

NC:  Correct. 15 

DW:  Okay.  Did you get a good night's sleep?16 

NC:  Yes. 17 

DW:  You did, okay.  Any ailments going on with 18 

you or issues like that?19 

NC:  No. 20 

DW:  ?21 

NC:  No. 22 

DW:  Okay.  Before I forget to ask this later, as 23 

I may, how are you feeling right now?  Are you injured or 24 

anything right now?25 

NC:  Not injured. 26 

DW:  Anything going on physically with you?27 
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NC:  No.1 

DW:  No?2

NC:  No. 3 

DW:  Okay.  And this may sound like a personal 4

question, it's just -- I  5 

  

  

? 

NC:  No. 9

DW:  No?10 

NC:  No. 11 

DW:  Okay.  Same question, but as it relates to 12 

your profession as a law enforcement officer.  Have you 13 

had any issues recently as a deputy sheriff here at the 14 

Headquarters Station?  Any -- any issues that have caused 15 

you concern or stress or anything like that?  Anything 16 

going on?17 

NC:  No. 18 

DW:  Okay.  All right.  Let's get into today, all 19 

right?  So what time did you wake up this morning?20 

NC:  I woke up this morning about 4:30. 21 

DW: Okay.22 

NC:  Woke up and went and worked out like I 23 

normally do.  Lifted weights. 24 

DW:  So you woke up at 4:30?25 

NC:  4:30. 26 

DW:  Where did you work out at?27 
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NC:  I worked out at my friend's house. 1 

DW:  Okay.  And is that a normal --2

NC:  It's a --3 

DW: -- routine for you?4

NC:  Normal routine. 5 

DW:  Okay.  What time were you done working out?6 

NC:  Close to 6:00. 7

DW:  Okay.8 

NC:  Came home and then got ready for work and 9

came to work about 6:40-ish.10 

DW:  Okay.  Walk me through your routine when you11 

get home and how you prepare for your shift for the day. 12 

NC:  Came home, took a shower, put on my white 13 

shirt.  Went and got -- got a little bit of something to 14 

eat.  Then got my -- my lunchbox, which my wife gives me.15 

Say good-bye to all them as they're getting ready.  Got my 16 

co- -- coffee and I just drove to work.17 

DW:  Okay.  What time did you arrive to here at 18 

Headquarters?19 

NC:  I want to say like 6:40. 20 

DW:  Okay.  Where'd you go first when you got 21 

here?22 

NC:  I went to the locker room. 23 

DW: Okay.  And what'd you do in the locker room?24 

NC:  Just got ready, got my uniform on, got my 25 

belt on and checked my -- my weapon to make sure there was 26 

a round in the chamber.  Made sure I had all my proper 27 
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equipment and I came up to briefing, walked upstairs to 1 

briefing.2

DW:  Okay.  Let's go back to that in the locker 3 

room when you're -- you're checking your gear and you're 4

equipment and you mentioned your gun.  Walk me through 5 

that process.  There, being in law enforcement myself,6 

I know that deputies have a system; some people do 7

different -- have different methods or techniques that 8 

they do on a daily basis to check their -- their gear to 9

make sure it's functioning and that they have it.  Can you 10 

kind of walk me through your routine?11 

NC:  Yes. So I -- I put on my -- my -- my vest. 12 

DW:  Uh-huh.13 

NC:  My shirt, and then I -- you know, I have the 14 

shirt stays on, I step through the shirt stays.  I put on 15 

my pants, then I -- I have my Sam Browne, which is hanging 16 

on the -- the inside of my locker. I grab that, I put 17 

that on.  I visually look to see if I have everything.18 

I -- I don't normally change anything out, take anything 19 

out.  The only thing I do take out every day is -- is my 20 

weapon and my baton, which I put on the top shelf. 21 

DW:  Uh-huh.22 

NC:  So I put all that on.  I put my keepers on 23 

and the last two things I do is, I grab my baton, I put my 24 

baton in, I grab my weapon, I point it at a safe direction 25 

down and I check to see if I have a -- a round in the 26 

chamber.  I decock it, I put it in, I shut my locker,27 
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and -- and go back up to briefing. 1 

DW:  Okay.  So your -- your gun isn't in your 2

holster when it's hanging up?  You separate it and put it 3 

on your shelf?4

NC:  Yes. 5 

DW:  And then do what we call a press check 6 

before you holster it to make sure you have a round in the 7

chamber?8 

NC:  Correct. 9

DW:  Okay.  Was there a round in the chamber this 10 

morning?11 

NC:  Yes. 12 

DW:  What about the magazine that was in your 13 

gun?  Did you -- did you do anything with that?14 

NC:  No. 15 

DW:  How -- how is that set up and do you recall 16 

the last time you did set that magazine up?17 

NC:  I have twelve -- I put twelve rounds in 18 

there.  When I'm done, usually when I'm done with the 19 

range and then I'll -- I'll rack one in, take -- take the 20 

magazine out and top it off so that I have twelve plus 21 

one.22 

DW:  Okay. 23 

NC:  Which makes thirteen, and then I -- I24 

holster it and get -- and --25 

DW:  Okay. 26 

NC: -- I really have no reason to take it out 27 
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again.1 

DW:  Okay.  Do you have any additional magazines 2

other than the one that's in your gun?3 

NC:  Yes. 4

DW:  Okay.  Can you describe those for me?5 

NC:  I have two magazines, which are the same 6 

make and model that are on the left side in my magazine 7

pouches.  There's two of them and they both have twelve 8 

rounds each.9

DW:  Okay.  And the last time you loaded those?10 

NC:  Was after the last time I qualified with the 11 

range.12 

DW:  Okay.  And each -- each magazine had how 13 

many rounds in them?14 

NC:  Twelve. 15 

DW:  Okay.  What other -- what other types of 16 

things do you carry on your belt, your gun belt, refer to 17 

it as a Sam Browne. 18 

NC:  I have my pepper spray, mag holsters, my --19 

my baton.20 

DW:  When you say your "holsters," what do you 21 

mean?22 

NC:  Like for my magazine pouches. 23 

DW:  Gotcha. 24 

NC:  Sorry. 25 

DW:  Okay. 26 

NC:  Then I have my -- my baton, I have my --27 
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it's a ring that hooks on, it's for my -- my flashlight.1 

I have my taser and then my radio, and my two handcuffs.2

And then the very right side, I have my key clip for my 3 

keys.4

DW:  Uh-huh.5 

NC:  Then my gun.6 

DW:  And then your gun?7

NC:  Yeah. 8 

DW:  Okay.  Do you carry any other firearms on 9

your person when you work?10 

NC:  No. 11 

DW:  Like -- like a backup gun or an ankle gun or 12 

a pocket gun or --13 

NC:  No. 14 

DW:  You do not?15 

NC:  I do not.16 

DW:  And you didn't have any on today?17 

NC:  No. 18 

DW:  Just your duty weapon?19 

NC:  Just my duty weapon and the shotgun in my 20 

vehicle.21 

DW:  Do you know what kind of weapon your duty 22 

weapon is?23 

NC:  It's a Sig Sauer P226. 24 

DW:  Okay.  So you had your duty weapon loaded,25 

one in the chamber with two ex- -- spare magazines?26 

NC:  Yes. 27 
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DW:  Okay.  All right.  So after you -- did1 

you -- do you do any manipulation with your taser at all 2

at the beginning of your shift or anything like that?3 

NC:  I do periodically.  Not every day.4

DW:  Okay.  What is that?5 

NC:  It's a spark check. 6 

DW:  Okay.  How does that work?7

NC:  Turn -- take it out, turn it on, and you --8 

you hit the side button, spark check it.  It's like the 9

cycle for five seconds, then shut it off.10 

DW: Okay.  I understand.  So walk me through.11 

Once you're done, you got all your gear on.  Walk me 12 

through what happens then. 13 

NC:  So I walk upstairs to briefing.  I come to 14 

an additional smaller locker, which is in our briefing 15 

room.  I walk over there, I open that locker, and I grab 16 

my radio and my flashlight, which are on chargers.  And 17 

I -- I put that in there.  I come back, I sit down, grab 18 

my -- my log sheet, patrol log sheet.  I fill out at the 19 

top and I sit there and get ready for -- wait for a 20 

sergeant to come to briefing.21 

DW:  Okay.  Anything different today than any 22 

other day regarding filling out your log sheet or --23 

NC:  No. 24 

DW: -- preparing for briefing?25 

NC:  No. 26 

DW:  Okay.  At some point briefing begins?27 
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NC:  Yes. 1 

DW:  Can you tell me what time that was?2

NC:  It starts typically at the top of the hour.3 

Seven hundred.4

DW:  Okay.5 

NC:  0700.6 

DW:  And who was the supervisor and who gave the 7

briefing?8 

NC:  Sergeant Guilin, Greg Guilin.9

DW:  Okay.  Is he your regular patrol sergeant?10 

NC:  He is.11 

DW:  Okay.  And how many other people are in 12 

attendance at this briefing?13 

NC:  The other patrol partners, the other cars 14 

working that day.15 

DW:  Okay.16 

NC:  So typically it's two others. 17 

DW:  Okay.  I'm not super familiar with the18 

Headquarters Station.  So how many beats, how many patrol 19 

cars are there at the station?20 

NC:  There's three patrol cars for three areas. 21 

DW:  And those --22 

NC:  Plus the sergeant. 23 

DW:  And those cars are --24 

NC:  So it would be a day shift, so it would be 25 

3D11, myself, 3D12, and 3D13 and 3S4.26 

DW:  Okay.  And who was 3D11 today?27 
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NC:  Deputy Roxy Rodriguez.1 

DW:  And 3D13?2

NC:  It was Gonzales. 3 

DW:  Okay.  And you're D12?4

NC:  Correct. 5 

DW:  Okay.  Tell me about briefing.  Anything 6 

come up in briefing, anything discussed that you recall?7

NC:  Nothing that -- not that I can remember that 8 

was anything that was unusual or that we needed to look 9

out for or anything like that.  It was pretty --10 

DW:  All right. 11 

NC:  Just pa- -- the -- the night shift would 12 

pass on what they -- what they passed on, which wasn't 13 

anything that I could remember stood out. 14 

DW:  Okay.  All right.  So when -- when does 15 

briefing end about?16 

NC:  Anywhere between 0700 and 0730.17 

DW:  Okay.  So at one point briefing ends.  What 18 

happens then?19 

NC:  You go grab -- if you need more forms or if 20 

you need like forms or gloves or any of that type of 21 

stuff, you would go in the report writing room, grab it if 22 

you need it, go downstairs and load up and get ready for 23 

the day.24 

DW:  Okay.  How about today?  Anything?  Did you 25 

do that today?26 

NC:  I -- I went in, I grabbed some additional 27 
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gloves.1 

DW:  Uh-huh.2

NC:  And I don't -- I didn't grab any forms, I 3 

don't remember if I did.  I don't think so. 4

DW:  Are those like rubber gloves?5 

NC:  Yeah.  They're rubber gloves. 6 

DW:  Okay.  And from -- from -- after grabbing 7

the gloves, where'd you go?8 

NC:  Downstairs.  Grabbed my bags.  Or I went 9

downstairs, opened the door, turned on the car, did a -- a10 

check of the vehicle.  Went, grabbed my bags and my 11 

shotgun.  And then I did a -- a check of the lights.  Then 12 

go out and hit the -- the wails and the yelp, make sure 13 

those are working.  Drove upstairs, up the ramp, turned 14 

right.  I think I parked in the -- the parking lot today, 15 

the employee parking lot and I signed in.16 

DW:  What does that mean, you "signed in"?17 

NC:  I take my -- my key card, just like the one 18 

you have right there.19 

DW:  Uh-huh.20 

NC:  And put it on the -- the machine, which is 21 

the computer.  Turned it on. 22 

DW:  Okay.23 

NC:  And I -- I logged in.24 

DW:  Okay.  Do you recall about what time that 25 

would have been?26 

NC:  7:30, 20.  I don't remember. 27 
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DW:  Okay.  And so we use the term 10-8, right?1 

NC:  Yeah. 2

DW:  You start -- you started your shift --3 

NC:  Correct. 4

DW: -- around that time?  Okay.  Why don't you 5 

tell me what you recall after starting your shift, 6 

anything occurring or any calls you might have went to or 7

what you did or where you went.  Kind of walk me through 8 

that if you would, please.9

NC:  Yeah. So I -- I remember looking up the --10 

the Warrant Mapper. 11 

DW:  Uh-huh.12 

NC:  Warrant subjects in our area.13 

DW:  Can you do me a favor?14 

NC:  Yes. 15 

DW:  Sorry to interrupt.  I don't know what that 16 

is.17 

NC:  So --18 

DW:  And I truly don't. 19 

NC:  Okay.  So --20 

DW:  Can you walk me through that?21 

NC:  So you -- we have like what's called a 22 

Warrant Mapper, it's a icon on the computer.  You can 23 

click on it.  You log in and you'll have like the dates 24 

that pop up, like from this time to that time.  So I did 25 

January of 2018 all the way to the present day.  I put in 26 

Oxnard 'cause that's my area.27 
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DW:  Uh-huh.1 

NC:  And it'll pop up like an M or F for 2

misdemeanor or felony and it gives the -- the addresses of 3 

the subject.  You can click on it and it'll pull that 4

person's picture up and the warrant they have; what it's 5 

for and their address or their last known address.6 

DW:  Okay.7

NC:  So I did that.  After I did that, I -- I8 

talked with my partner, 3D11.  We decided to go do a 9

probation search in Saticoy. 10 

DW:  And that's Deputy Rodriguez?11 

NC:  Deputy Rodriguez, sorry.12 

DW:  Okay.13 

NC:  And we chose to go to a -- a known 14 

probationer's house in Saticoy.  We went there, there was 15 

no answer.16 

DW:  And what time was that?  Was it right at the 17 

beginning of your shift?18 

NC:  Yeah.  Like -- like 8:00 o'clock maybe. 19 

DW:  Okay. 20 

NC:  A little after 8:00. 21 

DW:  Okay.22 

NC:  That was -- that was it.  Drove out and I 23 

headed towards -- I went and stopped at the county yard to 24 

use the restroom.25 

DW:  Uh-huh.26 

NC:  After that, I was going to drive to my area.27 
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I drove to my area actually, wasn't going to drive, I 1 

drove there.  And I -- I went right to my beat area and 2

started driving around. 3 

DW:  And -- and your beat area is what again?4

NC:  Is the El Rio area, unincorporated area is 5 

Oxnard, it's El Rio.6 

DW:  Okay.7

NC:  So --8 

DW:  How -- how many years have you worked in 9

that area?10 

NC:  A year and a half. 11 

DW:  Okay.  How many beat cars are assigned to 12 

that area?13 

NC:  Just mine. 14 

DW:  It's just you?15 

NC:  Yes.16 

DW:  Okay.  Is this -- can you describe the area 17 

to me or anything you know about it?18 

NC:  Yeah.  So to give you like a geographical, 19 

it'd be -- where Central and Vineyard is, all the way 20 

south to the freeway and east of Vineyard, so the 21 

community in that area.22 

The -- the area is -- particular area is -- is23 

known to have, you know, drugs, usage; just, there's been 24 

violent crime there since I've worked there.  Known gang 25 

members.  There's a -- there's a big gang problem there.26 

Parolees.  I've done numerous probation searches and 27 
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parolees.  I've made a lot of drug arrests in just that 1 

area.  It's a high crime area, just to put it simpler.2

DW:  Yeah.  Okay.3 

NC:  I've also -- I've also, you know, taken 4

weapons out of there; handguns, those type of -- those5 

type of issues and crimes happen there.6 

DW:  Okay.  Do you remember what vehicle you were 7

driving?8 

NC:  Yeah.  It was 3129. 9

DW:  3129?  Is that an SUV or like a Crown Vic?10 

NC:  It's a SUV. 11 

DW:  It's an SUV, okay. 12 

NC:  Chevy Tahoe.13 

DW: Okay.  And you mentioned earlier that you 14 

had loaded your gear, you did an inspection, you grabbed 15 

your -- your bag, your war bag.  We used to call it a war 16 

bag.  There's other --17 

NC:  Yeah. 18 

DW: -- items in it.  And you grabbed your 19 

shotgun.20 

NC:  Yeah, correct.21 

DW:  You -- I -- did you -- do you have an AR-1522 

or not?23 

NC:  I don't have a AR-15.24 

DW:  Okay.  So you just grabbed a shotgun and 25 

checked it out?26 

NC:  Uh-huh.27 
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DW:  Okay.  I understand.  So getting back to 1 

after leaving Saticoy and using the restroom, you head to 2

your beat.3 

NC:  Uh-huh, correct. 4

DW:  Which is El Rio?5 

NC:  Correct. 6 

DW:  At about, what time was that?7

NC:  I would estimate like 8:15 maybe. 8 

DW:  Okay, okay.  Why don't you tell me where you 9

went first when you got to El Rio.10 

NC:  I drove -- I don't know exactly what street 11 

I took down.  I think it was Simon, but I -- I remember 12 

driving south on Cortez.  I passed Collins, I kept driving 13 

south towards Stroube.14 

When I came to Stroube and Cortez I -- I saw a 15 

female subject on a -- walking a bike.  As I came to the 16 

intersection, I stopped at the stop sign.  The female went 17 

right in front of me.  It looked like Corrina Reyes, which 18 

I knew from checking the Warrant Mapper and from the 19 

previous day, that she had a warrant for her arrest.  I 20 

turned right, I put my -- my window down.  I called out. 21 

DW:  So you mention the name Corrina Reyes.22 

NC:  Correct. 23 

DW:  Okay.  So you see somebody you recognize?24 

NC:  Correct. 25 

DW:  Is that what you're saying?  Okay.  And --26 

and you know -- do you say you know this person to have a 27 
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warrant?1 

NC:  I knew this person to have a warrant. 2

DW:  Based on that machine you talked about 3 

earlier?4

NC:  Based on the Warrant Mapper and from -- also5 

from iCop.  I utilize iCop on a daily basis.6 

DW:  Okay.  Again, not being super, super 7

familiar with your beat, but I'm trying to understand it.8 

So we have photos that can help us.  In fact, let's grab 9

that right now.  This might help.  Is that the 10 

intersection you were talking about?11 

NC:  Oh, this is -- is this the church right 12 

here?13 

DW:  That's the church. 14 

NC:  Yes. 15 

DW:  Yeah. 16 

NC:  Yes, it is.17 

DW:  So if you wouldn't mind marking -- there's a 18 

red Sharpie there.  If you'd be willing to show me the 19 

direction and where your vehicle was at when you observed 20 

her.21 

NC:  I'd say somewhere about right here.22 

DW:  Just -- okay.  And then maybe put an "X" 23 

where she was walking the bike when you observed her. 24 

NC:  Let's see.  Right in this area, about right 25 

in that area. 26 

DW:  Okay.  So is she go- -- which direction is 27 
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she headed?  East or west?1 

NC:  She's heading -- no, west.2

DW:  She's going west?3 

NC:  Yes. 4

DW:  So did she cross in front of your car when5 

you --6 

NC:  She was --7

DW: -- saw her?8 

NC:  She was already -- from what I remember, she 9

was already over in this area here when I came to the stop 10 

sign here.11 

DW:  So that'd be to your right?12 

NC:  To my right.13 

DW:  Okay.  And you -- you recognize her?14 

NC:  I recognized her.15 

DW:  Tell me -- tell me what you know about this16 

individual.17 

NC:  I know she's a drug user.  I know she's had 18 

a long history of drug use.  I know her to hang out and 19 

associate with drug users.  I also know that she's 20 

resistive towards law enforcement, she's violent.21 

One instance that comes to mind is, is the last 22 

time I -- I contacted her, she ran through a house.  She 23 

also had a warrant that time.  Her mother was the one that 24 

told us she was there.  I go through the house and she --25 

she ended up running from us into a bedroom.  She went 26 

underneath a -- a mattress.  We -- there was a short 27 



CONFIDENTIAL

23 

 

struggle, a fight to get her out from underneath there.1 

We ended up taking her    into -- into custody at that 2

point.  But there was a -- a significant amount of 3 

struggle and that was the last time that I contacted her.4

5 

I also know from talking with other deputies that 6 

I work with, I don't remember if this was in briefing or 7

on -- on, just on the street talking with my partners, but 8 

I remember there was an incident where she also resisted 9

arrest.  She was in the back of her house and breaking 10 

glass.11 

So I -- I know that she is violent and I also12 

have -- I have a good rapport with her mother from working 13 

in that area.  Her mother understands, has told me that 14 

she knows she is -- she's violent and she has drug use 15 

problem.16 

I've -- you know, I've agreed, even the last time 17 

I arrested her, I -- I told her mom that I would -- I18 

would try to get a hold of the mental health in the jail 19 

to get her help if she wanted to.  And I remember on that 20 

particular day she refused it.21 

I even drove back to -- to her mother's house and 22 

told her hey, you know, I tried, you know, to get her help 23 

but she didn't want the mental health and she didn't want 24 

the help.  So I remember her mom, hers also name's 25 

Corrina, she -- she appreciated that.  So I -- I was 26 

familiar -- I'm familiar with her, her family, and the 27 
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family dynamics of -- of Corrina.1 

DW:  Okay.  This -- this prior incident you --2

you spoke about where you had to arrest her and she 3 

fought, how -- when was that; do you recall?4

NC:  I don't know exact date.  Roughly within the 5 

past six months. 6 

DW:  Okay.  Any other dealings with her prior to 7

that?8 

NC:  Yes.  I want to say about a year ago, there 9

was a call for service and she was at a house on Simon 10 

near -- Simon near Rose.  And she was in a car, I believe 11 

from recalling this incident, that the family member or 12 

somebody called to say that she was there creating a 13 

disturbance and that she had a warrant.  And she did have 14 

a warrant.15 

When I arrived there, she was in the vehicle 16 

refusing to come out.  She eventually did come out.  She 17 

was very visibly upset, but fortunately that day, we -- we18 

took her in, I took her in to custody without any 19 

incident.  But --20 

DW:  Okay.21 

NC: -- she -- she's usually, you know, verbally22 

cursing and -- and stuff like that and --23 

DW:  Any other dealings with her?24 

NC:  Not that I can remember, no.25 

DW:  Okay.  So you have the incident a year ago, 26 

the incident fol- -- roughly six months ago where you 27 
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arrested her.1 

NC:  Correct. 2

DW: Were you the arresting officer on that 3 

incident?4

NC:  Yes.5 

DW:  Tell me a little bit more about, you said6 

she -- she fought with you guys.  Can you walk me through 7

that?  Did -- was any officers injured or can you tell8 

me --9

NC:  No, there was --10 

DW: -- was there any force that had to be used 11 

to arrest her?12 

NC:  It was minimal.  So when I -- when I came 13 

through the back house, she instantly started running.  I 14 

went to grab her, she went through the kitchen area and 15 

around the refrigerator. She jumped into a bedroom and 16 

underneath a -- a bed.  I remember lifting the bed up.17 

There was -- Deputy Holmes was with me and Sergeant Guilin 18 

ended up coming.  I tried to pull to get her off.  She was 19 

holding on to a bed frame.  She was screaming and yelling20 

and cursing.  We got her off the bed frame and she refused 21 

to give her hands up.  We ultimately got her hands.  And 22 

we -- we got her into custody, but it was a -- it was a 23 

fight.  You know, it wasn't -- it wasn't easy. 24 

DW:  Uh-huh.25 

NC:  What -- that's what I can remember from 26 

that.27 
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DW:  What was she arrested for that day?1 

NC:  The felony -- or not felony warrant.  I 2

believe it was a misdemeanor warrant and misdemeanor 148.3 

DW:  Okay.  Which is resisting arrest?4

NC:  Resisting arrest.5 

DW: Okay.  And then other than today, no 6 

dealings with her in the last six months?7

NC:  Not that I can remember, no.8 

DW:  Okay.  So you got us caught up to today and 9

your -- your knowledge of her and your experience with 10 

her.  Let's go back to when you first observe her.  You're 11 

in your patrol car. 12 

NC:  Okay. 13 

DW:  And you're southbound on Cortez --14 

NC:  Uh-huh.15 

DW: -- at Stroube and she's to your right 16 

walking her bike. 17 

NC:  Correct. 18 

DW:  And you say she's walking westbound. 19 

NC:  She's walking westbound.20 

DW:  Do you recognize her right away?21 

NC:  Not like right away.  I -- you know, in my 22 

head I was like hey, that looks like Corrina.  When I 23 

turned right and I pulled up alongside of her, oh, that is 24 

Corrina.  I pull my window down and I try to be -- you25 

know, say hey, Corrina, what's going on?  And I said, you 26 

know, your mother's worried about you.  She wants to talk 27 
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to you, just kind of to try to put her as ease, you know, 1 

so that she wouldn't get upset and --2

DW:  So when -- when you -- when you recognize 3 

her and you see her, and I'll have you describe, you know, 4

what she's carrying and what she has on her and what she 5 

looks like, but what's going through your mind when you 6 

see her base -- based on what you know about her?  When 7

you see her, does anything come to mind?8 

NC:  When I see her, I'm thinking okay, you know, 9

let's try to, you know, be calm 'cause I know she's either 10 

probably going to run or she might -- may fight.  Let's 11 

try to -- you know, I was trying to downplay it a little 12 

bit and just kind of use her mom.  Say her mom was -- is13 

worried about her and wants -- wants to talk to her, 14 

hoping that that would make her stop.  I did tell her to 15 

stop, you know, but hoping that that would key in her 16 

mind, okay, maybe you know, I want to listen to what he 17 

has to say.18 

And it was true, her mom was worried about her.19 

I talked to her mom about a week ago and she was asking 20 

about her.  And I said I don't know, I haven't seen her.21 

You know, I'll look for her.22 

DW:  Uh-huh.23 

NC:  And her mom has like told me that, you know, 24 

if she goes to jail, that's fine because I'd rather have 25 

her in jail safe than out on the streets.  And I said 26 

okay, I will -- I would let you, you know, if I heard 27 
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anything.1 

And so I used that to try to get her to stop 2

while also telling her to stop, if that makes sense.3 

DW:  Before we discuss any communication you had 4

with her, walk us through what -- what she looks like, 5 

what she's wearing or any items or belongings she has with 6 

her, if any.7

NC:  I just remember dark clothing or like a 8 

Raider shirt.  And she -- she had like a bike. 9

DW:  Okay. 10 

NC:  I don't remember the belongings initially. 11 

DW:  Okay.  Do you remember belongings later on 12 

'cause we can wait till that point if you -- if you do.13 

NC:  No.  I don't remember like, no. 14 

DW:  Okay.  Understood.  All right.  So do you 15 

pull up alongside of her?16 

NC:  Correct. 17 

DW:  And then walk me through the conversation 18 

you had with her. 19 

NC:  I say Corrina, you know, stop.  Your mom's 20 

worried about you.  Let me talk to you.  And she said 21 

fuckin' leave me the fuck alone.  I -- and I said just 22 

stop, you know, let me talk to you.23 

And she kept walking, she started turning right 24 

towards a house.  I know that house because I know a 25 

parolee used to live, I don't know if he lives there 26 

anymore.  But he used -- a former parolee used to live 27 
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there so I've been in that -- I'm familiar with that 1 

house.  She started walking there.  I --2

DW:  Do you know the address?3 

NC:  I want to say it's4

DW:  Okay. 5 

NC:  I know the house. 6 

DW:  Okay, gotcha. 7

NC:  Yeah. 8 

DW:  All right.9

NC:  So --10 

DW:  Is it in that photo you have in front of 11 

you?12 

NC:  Yes.  I believe it's -- it's one of these 13 

two.14 

DW:  Okay.  We have actually a better photo.15 

GC:  They're all underneath the packet there. 16 

DW:  The one that's closer.  I have a better 17 

photo right there.18 

NC:  It's -- where we at right here, on Stroube?19 

This --20 

DW:  So this is -- you're looking at --21 

GC:  Here's Cortez. 22 

DW:  You're looking at these two right here.23 

NC:  Okay.24 

DW:  And then we also have a --25 

NC:  Let me see the front.26 

DW: -- ground view.27 
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NC:  It's this house right here.1 

DW:  Okay.2

NC:  So this one. 3 

DW:  Yes. 4

NC:  Yeah. 5 

DW:  Okay.  Why don't you take that red Sharpie 6 

you had and you can -- you can put a "P" for parolee 7

'cause you call -- you referred to that as a parolee 8 

house, that house.  Okay.  Also, if you could put an arrow 9

facing which side or where -- how she accessed the 10 

property; whether it was from a side yard or whether she 11 

walked through the front door.12 

NC:  Oh, the side one right here.  So I guess it 13 

would be right here.14 

DW:  Okay.  So is there a gate there or is it 15 

wide open only?16 

NC:  No, there's a gate.  It's --17 

DW:  There is?18 

NC: -- a gate like in this picture.19 

DW:  Okay.  Okay.  Understood.  So keep going.20 

Walk me through.  And then --21 

NC:  So I -- she started to turn towards the 22 

house.  I was still driving so I -- I actually passed her 23 

a little bit.  I got up, parked.  Put it in park, got out.24 

She -- I saw her put her bike, she went into the -- the25 

backyard.  And I said -- you know, I -- I went to my -- my26 

phone just to confirm the warrant, that it was a felony 27 
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warrant --1 

DW:  Uh-huh.2

NC: -- and what it was for.  And it was for 3 

battery on a -- a EMT.4

DW:  Okay. 5 

NC:  So I confirmed the felony.  I could still 6 

her back there on the side talking to somebody.  I heard 7

voices so I knew she didn't go far.  I went towards the 8 

gate, I opened the gate, I walked back there.  I could 9

see, I believe it was a male there and he said something 10 

to the effect of you see, you see, Corrina, or you see, 11 

something like that.  And then she was standing there 12 

behind a tree.13 

I told her hey, Corrina, you know, stop, you have14 

a -- you have a warrant, you know?  And she -- I believe15 

she said something to the effect like leave me the fuck 16 

alone or I want my lawyer.  And I was like, well yeah, 17 

well, you have a warrant.18 

I came around the tree, to the right of the tree 19 

and she took off running.20 

DW:  Can you maybe draw an arrow around the tree 21 

and the direction she went running?  Probably better from 22 

this one. 23 

NC:  Maybe it's this one right here.  She was 24 

somewhere in -- like right around here.25 

DW:  Okay. 26 

NC:  And I came --27 



CONFIDENTIAL

32 

 

DW:  Just draw a line from where you started. 1 

NC:  Somewhere in this area --2

DW:  Okay. 3 

NC: -- was where I was standing.4

DW:  Okay.5 

NC:  And she came around, I went in foot pursuit 6 

of her. 7

DW:  Can you draw the direction she left the 8 

property, if you wouldn't mind?9

NC:  Absolutely (INAUDIBLE).10 

DW:  Okay.  And you can keep going with that line 11 

if you want.12 

NC:  Okay.13 

DW:  We can get you another photo later. 14 

NC:  And we came down this way. 15 

DW:  Okay.  And let -- thank you for that 16 

drawing.17 

NC:  Uh-huh.18 

DW:  That helps us out.  We appreciate it.  We're 19 

going to walk through that a little slower what you just 20 

told me.  So you were -- once she goes down in the side 21 

yard, you got on your phone to confirm she had a warrant.22 

NC:  Yeah.23 

DW:  And --24 

NC:  So I was standing still in front of the25 

house.26 

DW:  Okay.  You hadn't entered the -- the27 
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property yet?1 

NC:  No.2

DW:  Okay.  Once you confirm she has a warrant,3 

you --4

NC:  I entered. 5 

DW:  (INAUDIBLE) in there?  Okay. 6 

NC:  'Cause I could still hear --7

DW:  Okay. 8 

NC: -- that she was still in the area. 9

DW:  What -- what's -- what's going through your 10 

mind as you -- you're entering this backyard of a known 11 

parolee with now a person who has a felony warrant who 12 

didn't stay put?  You know, she walked in the back. 13 

What -- what -- what kind of things are you thinking 14 

about?15 

NC:  What I was thinking is that I'm not going to 16 

let her go too far 'cause I know she's going to run.  If I 17 

could still hear her voice, I could still -- I can still 18 

go and get her.  That's what I was thinking.19 

As far as the parolee, I don't know at this date 20 

if he actually still lives there.  I just -- this was a 21 

while back.22 

DW:  Uh-huh.23 

NC:  That's how I know the house.24 

DW:  Okay. 25 

NC:  When I was going to the back, you know, I26 

still -- I still saw her there, so I was like okay, I 27 
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could still apprehend her.  That's kind of what was going 1 

through my head.2

DW:  Okay.  And when the --3 

NC:  That I was still close enough to -- to4

affect an arrest on her and take her into custody. 5 

DW:  Okay.  Our -- our deputies on patrol wear 6 

body worn camera systems.  Did you have one on you?7

NC:  I did.8 

DW:  Okay.  Did you activate this at one point?9

NC:  I did. 10 

DW:  Can you walk me through at what point you 11 

were at when you did that?12 

NC:  I was towards the front of the house, near 13 

the side house.  Near the side of the house, in the front.14 

DW:  Okay.  Also, did you -- at any point, did 15 

you communicate anything with sheriff's dispatch about 16 

this individual who had a warrant?17 

NC:  I did. 18 

DW:  Do you recall at what point that was?19 

NC:  I -- I don't recall exactly the -- the time.20 

I know I did.21 

DW:  Okay.22 

NC:  So I -- I put out her last name and first 23 

name.24 

DW:  Okay. 25 

NC:  It happened real fast and --26 

DW:  Okay. 27 
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NC: -- so it was a evolving situation. I don't 1 

remember exactly at what point, but I know I -- I did.2

DW:  Do you remember what you -- what information 3 

you got out?4

NC:  From what I can remember is a felony warrant 5 

subject, last of Reyes, first of Corrina.6 

DW:  Okay.  All right.  So now we're kind of 7

getting to the point where you -- you drew on this where 8 

you're walking next to these cars right here. 9

NC:  Uh-huh.10 

DW:  And I don't know if these cars are 11 

necessarily here right now.12 

NC:  Yeah. 13 

DW:  But that -- that area of the backyard, you 14 

have this tree or hedge or bush here.15 

NC:  Uh-huh.16 

DW:  You're saying she's on the other side of 17 

that?18 

NC:  Correct. 19 

DW:  Are you having trouble seeing her?20 

NC:  I did.  I knew she was still there, but for 21 

maybe a few seconds, it -- I was kind of out of my view.22 

I kind of felt that she was going to run.  As she was 23 

moving and -- and not stopping, I told her to stop. 24 

DW:  Uh-huh.  You mention -- you just mentioned 25 

you thought she was going to run.26 

NC:  It was a possibility that she could have27 
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ran --1 

DW:  Well --2

NC: -- is a better way to say it.3 

DW:  Okay.  Well, what's going through your mind, 4

thinking that she might run?  What -- what are you 5 

thinking about, what you might need to do?6 

NC:  Put out radio traffic that I'm going to be7

in foot pursuit.8 

DW:  Okay.9

NC:  And the direction. 10 

DW:  Okay.  All right.  At this point, have you 11 

told anybody that you're with her yet on the radio?12 

NC:  I've already told her that I was --13 

DW:  On the radio, I mean, to dispatch?14 

NC:  I didn't say -- I didn't say that, who the 15 

subject was, but --16 

DW:  Okay. 17 

NC: -- I had put out that I was with a subject. 18 

DW:  Okay.  And you gave your location?19 

NC:  Yes. 20 

DW:  Okay.  Do you remember what location you 21 

gave?22 

NC:  I don't.  I think I may have said Stroube 23 

and Vineyard.24 

DW:  Okay. 25 

NC:  I'm not sure.  I'd have to look at the --26 

DW:  Okay.  All right.  And --27 
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NC: -- call slip now.1 

DW: -- so we're to the point where she takes off 2

running.3 

NC:  Correct. 4

DW:  Walk us through that. 5 

NC:  When I -- when she took off running through 6 

the driveway back towards Stroube, I remember running 7

after her.  And at some point in time I say I'm foot 8 

pursuit.9

DW:  Just --10 

NC:  As --11 

DW: -- to the -- to sheriff --12 

NC:  To dis- -- sheriff's dispatch.13 

DW:  Okay.14 

NC:  As we rounded around the corner and headed 15 

back east on Stroube, I saw that she had a, what looked 16 

like a hammer in her hand, in her right hand.17 

DW:  Okay. 18 

NC:  And she had raised it at that -- and turned 19 

towards me.  I was still a few feet away.  I pull my gun 20 

and I ask for a 10-33.  I'm in foot pursuit of a felony 21 

subject -- or yeah.  Code 6F subject, which is a felony 22 

warrant subject.  She turned away from me and kept 23 

running.  I ran after her with my gun out.24 

DW:  Uh-huh.25 

NC:  She -- her headed east and then cut through 26 

a house, I guess headed north.  Northeast through a yard. 27 
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DW:  Okay.1 

NC:  You want me to keep going?2

DW:  Yes.  Are you familiar with that -- that3 

property?4

NC:  Yes. 5 

DW:  Have you been there before to that house?6 

NC:  I haven't been there, that -- to that 7

property for -- I haven't been to that property.8 

DW:  Okay.9

NC:  I'm familiar from driving the area and 10 

seeing it. 11 

DW:  Uh-huh.  So as you're chasing her eastbound 12 

on Stroube, you explained she stops at one point and she's 13 

got a hammer in her hand?14 

NC:  Correct. 15 

DW:  Her right hand, which in turn caused you to 16 

pull your -- your department handgun?17 

NC:  Correct.18 

DW:  Do -- did you see that hammer prior to -- to19 

any of this -- this action before?20 

NC:  No, I didn't.  Not till we got out towards 21 

the street.22 

DW:  Okay.  What is going through your mind now 23 

that you see this hammer?24 

NC:  I'm thinking that that hammer can -- can25 

seriously injure me or hurt me or cause death.  I --26 

that's why I pulled my -- my -- my handgun out and I was 27 



CONFIDENTIAL

39 

 

ready to -- I wasn't going to retreat, but I was ready1 

to -- to use it if I needed to.2

DW:  All right.  Okay.  So she runs onto that 3 

property described and we have a better picture of it.4

Excuse me. Here, okay.  Maybe you could put a -- a square 5 

where the property is we're talking about or just around 6 

the whole -- the whole property.  Okay.  Circle around the 7

property.  That's the property you're talking about?8 

NC:  Yes. 9

DW:  Okay.  Go ahead and walk me through as 10 

you're chasing her. 11 

NC:  So she's coming east.  She cuts through this 12 

tree line right here. 13 

DW:  Uh-huh.14 

NC:  And this yard and then she takes a hard left 15 

into the -- I -- I call it a courtyard of the property.16 

DW:  Okay.  Here we go.17 

NC:  Yes.  So she comes across here, I'm -- I'm18 

behind her.  She cuts over here and goes into this -- I19 

call it a courtyard or patio, which has a -- this brown 20 

wall here.21 

DW:  Uh-huh.22 

NC:  She goes into the back right corner and I 23 

believe she stopped at one point in the middle of the --24 

the patio. 25 

DW:  Okay. 26 

NC:  And -- and said something, with the -- with27 
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the hammer.  And then she quickly goes down and hunkers 1 

down to the right corner behind a white --2

DW:  Okay. 3 

NC: -- chair.4

DW:  All right. Let's -- let's back up to the 5 

point where she runs across this property.  Are you 6 

yelling anything at her or is she yelling anything at you?7

NC:  From what I remember, yes.  I'm telling her 8 

to stop. 9

DW:  Okay. 10 

NC:  Stop, stop.  Drop it.11 

DW:  Okay. 12 

NC:  I remember saying that.13 

DW:  Is she doing anything in response to your 14 

commands for her to stop?15 

NC:  No.  She just continued to run.16 

DW:  Okay.  And still has the hammer?17 

NC:  Correct. 18 

DW:  And goes into this -- does a little left 19 

turn, which you described into this courtyard.  A little 20 

courtyard, or a porch or --21 

NC:  Courtyard, patio.22 

DW:  Patio, there you go.  We'll call it a patio.23 

How -- how far behind her were you when she made the end 24 

of that patio?25 

NC:  How far behind was I?26 

DW:  Were you close to her, to catching her at 27 
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this point?  I know you said you were chasing after her. 1 

NC:  Yeah.  I was chasing after her but she 2

was -- the initial chase, she was probably, I mean, about 3 

thirty, forty feet away from me. 4

DW:  Okay.5 

NC:  I had to catch up to her a little bit.  You 6 

know, even -- I was still a -- a good distance behind her 7

when she turned in to the courtyard.8 

DW:  Okay.9

NC:  So I had to catch up.10 

DW:  Okay.  Now we'll get to the point where she 11 

goes into a courtyard area and you showing it, us on the 12 

photo, it's got a block wall.  Can you see into that 13 

courtyard from the street?14 

NC:  No.15 

DW:  Or even the front yard?16 

NC:  No. 17 

DW:  So you get up to where you give her -- get18 

up to where you can see into that courtyard?19 

NC:  Yes. 20 

DW:  How close do you have to be to the entrance 21 

of that courtyard before you can see inside of it?22 

NC:  You have to be -- to see all the way inside 23 

of it, you have to be inside of it.  I mean --24 

DW:  Okay. 25 

NC: -- you have to be a couple feet inside of it 26 

to actually see the whole thing. 27 
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DW:  Okay.1 

NC:  Just --2

DW:  And at one point did you get in -- inside --3 

NC:  Yeah. 4

DW: -- to where you had a view of that patio?5 

NC:  I did.6 

DW:  Okay.  What did you see when you -- when you 7

first set eyes on that patio?8 

NC:  When I first came around and set eyes, she 9

was standing with the hammer. 10 

DW:  Okay. 11 

NC:  And then she quickly went down into the 12 

corner, I call it the right corner to my right and she got 13 

behind a wooden --14 

DW:  Well, walk me through, "she's standing with 15 

a hammer."  What do you mean?  Describe it for me. 16 

NC:  She's standing and she has it raised. 17 

DW:  She still in -- in her right hand?18 

NC:  Correct. 19 

DW:  Raised?  What's going through your head when 20 

you see that, the hammer raised, what are you thinking?21 

NC:  I'm thinking that from where I'm at, I'm 22 

still, you know, behind the -- the -- the pillar I guess 23 

or the wall and that raise was -- was real quick.  But I, 24 

in my mind I'm saying, okay, if she comes forward at me 25 

or -- or throws it at me, it's going to -- it's going to 26 

kill me.  You know, I had that fear that it was going to 27 
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hurt me. 1 

DW:  Okay. 2

NC:  Or cause, you know, some damage.  And you 3 

know, I don't know what -- what she -- in my mind, her 4

intention was to hurt me.5 

DW:  Okay. 6 

NC:  You know?  And I didn't want to get hit in 7

the head or something like that happen to me and -- and8 

she takes my gun or something.  You know?  So, but at that 9

particular point it was real quick. 10 

DW:  Right.11 

NC: And she jumped down in the corner. 12 

DW:  Okay. 13 

NC:  I think that she saw that I had my gun out, 14 

I don't know.15 

DW:  Okay.  Are you at this point, after she goes 16 

down in the corner, when you say "down," can you describe 17 

down?  Is she crouching or is she laying down?18 

NC:  She's -- she's crouched down --19 

DW:  Okay. 20 

NC: -- behind a -- she's crouched down and then 21 

she grabbed the -- a wooden chair, like a white chair and 22 

put it in front of her. 23 

DW:  Okay.  Okay.24 

NC:  And she's saying I want to die.  Something25 

to the effect, I want to die.  And I said I don't want to 26 

hurt you.  I'm not here to hurt you.  That's not what -- I27 
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didn't want her to get hurt.1 

DW:  Okay. 2

NC:  I didn't want -- you know?  I -- I -- I told3 

her that and I told her that and I told her that.  Hey, I 4

don't -- I'm not here to hurt you.5 

DW:  Okay.6 

NC:  I just -- and I just kept telling her, drop 7

it, drop it.  You know?8 

DW:  Drop the hammer?9

NC:  Drop -- drop it. 10 

DW:  Okay.  Do you remember when you told her to 11 

drop the hammer, anything she said in response?12 

NC:  Something about her lawyer and that, you 13 

know, she didn't want to die. 14 

DW:  Okay.  So as she's crouched down behind this 15 

wooden chair, are you still at the -- we'll call it a 16 

threshold, the opening of this patio?17 

NC:  Yeah. 18 

DW:  Do you have any cover?19 

NC:  Yeah.  I had a -- I had a -- initially I 20 

didn't, I was inside.  And I -- I backed out to where my 21 

left shoulder was -- was on the -- the brown wall. 22 

DW:  Uh-huh.23 

NC:  I could hear units coming.  I remember units 24 

coming.  And I can remember hearing that they were kind of 25 

wanting to know where I was at so I put myself out a 26 

little bit so they could see me.27 
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I also remember at some point in that time that 1 

there is a house right there, you know, that I didn't -- I2

need -- I needed, if there was somebody in that house, I 3 

remember movement, that I didn't want the backdrop, I 4

didn't want them to be affected, to get shot or -- or5 

injured.6 

So I -- I did back up and the next thing I 7

remember is I saw a canine unit come down Stroube.  And I 8 

believe that was Bautista.9

DW:  Okay.  Is the suspect still crouched down 10 

behind the chair at this point?11 

NC:  Yes. 12 

DW:  Okay.  You're giving her commands to -- to13 

drop the hammer --14 

NC:  Yes, I didn't want to hurt her.15 

DW: -- and she's crouched.16 

NC:  And I told --17 

DW:  She brings up her lawyer.  You told her you 18 

didn't want to hurt her.  She --19 

NC:  I said we can handle all that after with 20 

your lawyer.  We'll talk about it or I said something like 21 

that.  Like we can worry about that after, but you just 22 

need to drop it.23 

DW:  What does she do next?24 

NC:  She gets up and starts to come out of the 25 

courtyard towards me 'cause I'm still at the threshold 26 

right here. 27 
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DW:  Okay.  And where's the hammer?1 

NC:  The hammer's raised above her in her right 2

hand.3 

DW:  Okay.  What's going on through your mind now 4

that she left that position behind the chair and now she's 5 

up, coming towards you with a hammer above your head? 6 

NC:  I thought --7

DW:  What are some of the things going on in your 8 

minds and other considerations you had?9

NC:  My thought was that she was going to come 10 

directly at me and hit me with the hammer.  I was -- I was 11 

in fear that it was going to kill me. 12 

DW:  Okay. 13 

NC:  I thought it was going to -- she wanted to 14 

hit me in the head and kill me or injure me seriously, you 15 

know?  And then, I -- but at the same time, I -- in -- I16 

don't know why I thought about this, but I was like hey, 17 

you know, there's -- there's somebody in that house.  So I 18 

need to -- I need to step to my right.  If I have to shoot 19 

her, it's -- I got to be to my right.20 

I -- it was the only choice that, you know, at 21 

that point, that I had.  I wanted there to be another 22 

choice, but there wasn't another choice.23 

DW:  Okay.  She -- as she's coming at you to 24 

where you're standing at this threshold or opening of the 25 

patio with the hammer raised in her right hand, is she 26 

saying anything that you can recall?27 
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NC:  I just remember yelling.1 

DW:  You remember you yelling or her yelling?2

NC: Her yelling.3 

DW:  Okay. 4

NC:  I don't remember exact words.5 

DW:  Okay.6 

NC:  And I also had -- yeah.7

DW:  All right.  So I -- I have a good 8 

understanding of what's occurred to this point and where 9

your location is based on these photos and where she's at.10 

Walk me through that -- that.11 

NC:  So with consideration of the -- my backdrop, 12 

you know, and her coming at me, I -- I remember stepping 13 

to my right, like opening up my stance and her coming 14 

along, going along like another window, which is this15 

window right here.  I also had that in consideration that 16 

that's a room.  Like I know there's a garage right there, 17 

but it -- that area, if you've worked that area, you know 18 

that a lot of people use those as rooms.19 

DW:  Uh-huh.20 

NC:  So that was another concern of mine, with21 

also -- in the belief that she was going to hit me with 22 

it.  I knew she -- I had no doubt in my mind that she 23 

wanted to kill me or hurt me seriously.24 

DW:  Okay. 25 

NC:  So as I opened up my -- my stance to the 26 

right, she went alongside towards the garage.  She turned 27 
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it again -- she turned again and she even -- she cocked it 1 

back.  As she cocked it back, I -- okay.2

DW:  Okay, I'm sorry.  I didn't mean to slow you 3 

down.  But I need -- you need to kind of put me there with 4

you, you know what I mean?  So when you say "she turned 5 

again," describe what direction she's turning.  Is she --6 

NC:  Well, she never --7

DW: -- turning toward you, away from you or 8 

what?9

NC:  She starts -- she starts moving alongside 10 

the house.11 

KS:  What's happening?12 

NC:  That wasn't --13 

DW:  Hold on a sec.  I --14 

GC:  Oh, that's the front window.  The -- the15 

gate.16 

KS:  Oh. 17 

DW:  Oh, okay.18 

GC:  Sorry.19 

DW:  It'll be done in a second.  Yeah, okay.20 

Sorry.  Thought it was an earthquake.  Okay.21 

KS: Had one yesterday.22 

NC:  So as she -- as she moved to her left along 23 

the house --24 

DW:  Okay. 25 

NC: -- I thought she was repositioning herself26 

to -- to come at me or throw it.27 
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DW:  Okay. 1 

NC:  I never thought at that point she was trying 2

to get away.3 

DW:  Okay. 4

NC:  But I -- I knew she was going to hit me with 5 

it.6 

DW:  Okay.7

NC:  I had my -- my gun raised and as soon as 8 

she cocked it back, I had no other ch- -- no other option 9

that -- that she was going to fuckin' hit me with it.10 

DW:  Okay. So how many rounds did you fire?11 

NC:  I shot once. 12 

DW:  Okay. 13 

NC:  And I remember her -- after I shot it, she 14 

came back down and crouched down.  So I knew it had the 15 

desired effect.  And she kept running, she took off 16 

running and towards the church. And I mean, I'm like 17 

fuck, you know?  Fuck.  Like why, why did she do that 18 

shit, you know?19 

DW:  I appreciate you walking us through this, 20 

man.21 

NC:  Fuck.22 

DW:  Okay.  Let's -- we'll get to --23 

NC:  So I didn't -- I didn't want to shoot her, 24 

you know?  I didn't -- but fuck, she didn't leave me any 25 

choice.  You know, I didn't want to shoot her.  I know --26 

like, I know she's -- you know, she's a drug user and I --27 
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what, I -- I wasn't going to get -- I wasn't going to get 1 

hurt.  Wasn't going to let her hurt me.  Wasn't going to 2

let her kill me.  So I wish there was another choice, but 3 

that was the only choice.4

DW:  So get -- I'm understanding now that her 5 

body positioning makes -- you know, and she's faced you 6 

at this point, she holds it up with her right hand and7

you believe she's going to throw it at you?  Okay.  And 8 

with -- I asked you how many rounds did you fire.9

NC:  One round. 10 

DW:  One round.  Okay.  What was your target, do 11 

you recall?12 

NC:  Center mass like we're always taught.13 

DW: So you were aiming for her center mass?14 

NC:  I was aiming for her center mass.15 

DW:  Okay.  You describe her -- you know, we're 16 

recording this and there's no video camera in here, but 17 

you kind of describe after you shot, the hammer in that 18 

right hand went down.  Can you use your words to explain 19 

that?20 

NC:  So it was to me --21 

DW:  So --22 

NC: -- how I describe it, is that once I shot,23 

I -- I could see that it had its desired affect because24 

it -- it was like a crouch down, like she crouched the 25 

hammer back down, crouched down.  So I was -- in my head I 26 

was like okay, it's working.  As she crouched down, she 27 
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turned her body away from me and continued running. 1 

DW:  Okay.2

KS:  Can I describe what I saw?3 

DW:  Sure, please.4

KS:  Just now he had -- when he said the hammer 5 

was back before he shot her, he had his right hand in the 6 

air at about a 90-degree angle, the elbow and the forearm 7

with   some -- with his fist closed like something was in 8 

it.  And then he said when he crouched down, he took his 9

right hand and put it towards his center of his torso like 10 

she was clutching the object to her torso.11 

Does that --12 

DW:  I would agree -- I --13 

KS: -- accurately describe what you saw?14 

DW:  I will agree with that, yes. 15 

KS:  Thanks. 16 

DW:  Thank you for -- all right.17 

So what -- where was the suspect in relation to 18 

you when you fired, if you recall, distance wise?19 

NC:  So what I remember, it was about three to 20 

five feet.  And I was surprised when I looked at the body 21 

camera that it looks a lot further away.  But in reality, 22 

it wasn't.  It was a lot closer proximity, when I 23 

remember.24 

DW:  Okay.  Okay.  Do you recall your direction 25 

of fire?26 

NC:  Like north, south, east, west?27 
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DW:  Yeah, basically.  Or if you could say house, 1 

car?2

NC:  It was towards this garage right here. 3 

DW:  Okay.  Okay.  That would be my next 4

question, your backdrop.5 

NC:  Backdrop would -- would be the garage door. 6 

DW:  That garage door?7

NC:  If I remember.  Northeast garage door.8 

Somewhere in that area.9

DW:  Okay. When you -- when you -- when you 10 

fired the one round, you were out?  Were you away from 11 

that wall now?  Did you have any cover or concealment from 12 

when you --13 

NC:  No. 14 

DW:  Where you were standing?15 

NC:  Did not.16 

DW:  Did you have or did you consider any other 17 

options at the time?18 

NC:  I had no other options.  It was -- it19 

happened fast and I -- I even looked at the body camera 20 

and it's -- you know, it's -- it's reasonably fast there, 21 

but you know, in reality, and things are going through 22 

your head and, you know, it -- I remember having my finger 23 

on the trigger and then it just -- it just seemed like it 24 

was all -- it was just quick.  Like you know, seconds. 25 

DW:  Okay.26 

NC:  And it --27 
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DW:  After -- after you fired, did you change 1 

your body positioning or your stance or your movement 2

either before, during, or after you fired, if you recall?3 

NC:  I -- no, I don't remember changing my body.4

What do you mean?  I don't understand.5 

DW:  Okay.  Well, your position of your stance.6 

Did you move right after firing or move left after firing 7

or -- or --8 

NC:  I -- so when I moved right, I -- I kind of 9

had a open stance.  And then I fired and then I turned 10 

towards her.  I still had my gun and then when she started 11 

running, I ran after her.12 

DW:  Okay.13 

NC:  I still had my gun out and when she --14 

DW:  Okay. 15 

NC: -- dropped the hammer, I reholstered it. 16 

DW:  And I saw the -- you referenced it earlier, 17 

the body worn camera, I viewed it too.  So I know you --18 

she ran off after that.  But we're still at the moment --19 

NC:  All right. 20 

DW: -- right around the time of the shot being 21 

fired.  Do you recall your -- how you were gripping the 22 

firearm when you shot?  Were you holding with one hand or 23 

two hands or do you recall?24 

NC:  I remember two hands. 25 

DW:  Two hands?26 

NC:  Yeah. 27 
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DW:  Are you right-handed?1 

NC:  I'm right-handed.2

DW:  Okay.  Were you standing or kneeling or 3 

crouched?4

NC:  Standing. 5 

DW:  You were standing?6 

NC:  Yes. 7

DW:  You were standing straight up?8 

NC:  Straight up. 9

DW:  Okay.  Did you manipulate your gun at all 10 

after firing it?  And that could be a -- a reload.11 

NC:  No. 12 

DW:  A speed load.13 

NC:  No. 14 

DW:  A decock or any of that?15 

NC:  No, I didn't decock it.16 

DW:  Okay.17 

NC:  I just started running after her.18 

DW:  Okay. So you use the phrase earlier, "it 19 

had the desired effect," meaning the -- the knife -- or20 

I'm sorry, the hammer was down here and was no longer up. 21 

NC:  Was no longer up, correct. 22 

DW:  So what hap- --23 

NC:  And she was turned away from me. 24 

DW:  Okay. Walk me -- walk us through what 25 

happens then?26 

NC:  So she's turned away from me.  I still had 27 
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it out and --1 

DW:  Your -- your gun?2

NC:  My gun. 3 

DW:  Okay.  And I was reassessing, you know, if 4

she was going to turn around or -- and try to throw it at 5 

me again or come at me.  She didn't, she kept her back to 6 

me and started running. 7

DW:  Okay.  What are you thinking at this point?8 

NC:  I'm thinking she still has a hammer in her 9

hand.  She could still turn around and hit me with it but 10 

I have to -- I have to get her in custody.  So I ran after 11 

her while still having my weapon in my hand.12 

DW:  Any other thoughts going through your head13 

on -- while she's still got the hammer and running away 14 

from you?15 

NC:  I'm thinking I hope she's not going to go 16 

hit anybody else or try to injure anybody else with it.  I 17 

mean, I think she's going towards a church.  Church's not 18 

in session but I know there's -- there's other citizens 19 

out.  But --20 

DW:  Okay. 21 

NC:  And that was pretty much it.22 

DW:  Okay.  So as I understand it, at this point 23 

in the story, she's got her back to you, she's running 24 

away from you and --25 

NC:  Correct. 26 

DW: -- you're chasing her with your handgun 27 
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still out?1 

NC:  Correct. 2

DW:  And it's -- one round's been fired and so 3 

the hammer's still back?  It's in single action right now.4

NC:  Yes. 5 

DW:  Correct?  Okay.  Continue on.6 

NC:  As I'm running, telling her to stop.  She's 7

still running.  As we get to like the church parking lot I 8 

think it was, she ended up throwing -- she threw the 9

hammer down.10 

DW:  Okay. 11 

NC:  So when she threw the hammer down, there was 12 

no weapon, so I re- -- I holstered my handgun so that I 13 

could -- I could try to grab her. 14 

DW:  Okay. 15 

NC:  Run better.  And I grabbed her upper body16 

and -- and she went down with me.17 

DW:  Okay. 18 

NC:  And she's screaming, you fuckin' shot me or 19 

something to that effect.  This fucker shot me.20 

DW:  Okay.  Walk me through affecting the arrest.21 

NC:  When I --22 

DW:  How'd you get her in custody?23 

NC:  I grabbed her shoulders and I was going 24 

down, but she actually went down with me.  So she's down, 25 

she's like on her -- her left side, I saw blood and she's 26 

screaming you fuckin' shot me.27 
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DW:  Did you -- did you physically have to force 1 

her to the ground like --2

NC:  No. 3 

DW: -- pushing her or --4

NC:  It looks that way in the body camera, but 5 

actually from grabbing her, we actually just went down 6 

together.  It wasn't like I had to throw her down. 7

DW:  Okay. 8 

NC:  But I did have my hands on -- on her 9

shoulders.  So as --10 

DW:  When you say "went down together," do you 11 

mean you -- you fell and she fell too?12 

NC:  She went down on her own. 13 

DW:  Gotcha.  Okay.14 

NC:  And then so she's laying there.  I see blood 15 

and she's saying fuckin' shot me, this fucker shot me.  I 16 

didn't know where the -- where the wound was.  Her hands 17 

are bleeding, I roll over and I think Deputy Bautista had 18 

gotten there at that point.  I roll her over, I put 19 

handcuffs on her.  I -- I didn't look at her hands to20 

see -- I just saw the blood on her hands.  But I didn't 21 

know where the wound was.  So I physically was checking 22 

and I saw some blood up here, so I'm thinking okay, did I 23 

shoot her in the chest?  I thought I shot her in this 24 

area.25 

DW:  Just for the -- he pointed to the area of 26 

his neck where he thought he saw blood.  There, his own 27 



CONFIDENTIAL

58 

 

neck.1 

Okay.2

NC:  So she had blood right here by the neck.3 

So I'm thinking that she got shot in the chest.  So I need 4

to -- I need to do life saving measures, you know?  I need 5 

to figure out where the wound is.  So I'm checking her, 6 

I'm checking her.  I'm not seeing it, I'm not seeing it.7

And then at some point she says you shot me in the fuckin' 8 

hand.  So I roll her over and I see her finger has been 9

shot.10 

DW:  Okay. 11 

NC:  Okay?  I also hear there's -- they're asking 12 

if EMS can enter or fire can enter.  So I -- I -- either I 13 

said to -- it's okay to enter or Bautista did.  I think I 14 

did.  That it was -- she was in custody and that they can 15 

come in.16 

DW:  Okay.17 

NC:  And at that point, he took over with -- I18 

think Deputy Rodriguez was there too and I stepped away. 19 

DW:  Okay.  So Deputy Bautista was the first 20 

officer on scene?21 

NC:  Yes. 22 

DW:  Okay.  And he's not one of your --23 

NC:  No. 24 

DW: -- beat partners, right? 25 

NC:  No.26 

DW:  Okay. 27 
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NC:  I think he was in the area or --1 

DW:  Do you recall what, if anything, you might 2

have said to him about the incident?3 

NC:  I -- I may have said like oh, you know, she 4

came at me with a -- with a hammer.  Something like that.5 

It was real brief, whatever I said. 6 

DW:  Okay. And what did -- what did Deputy 7

Bautista do, if anything?8 

NC:  I think he asked me if there was any other 9

outstanding suspects. 10 

DW:  Okay.11 

NC:  And I said no.  And he said hey, let 12 

dispatch know that you're okay, that you're not hit.  I 13 

tried to put it out, but it was, people were stepping on 14 

each other.  And then I think he put it out.15 

DW:  Okay.  Okay.  Now, is Bautista taking over 16 

at this point --17 

NC:  Yes. 18 

DW: -- with --19 

NC:  With her.20 

DW: -- the suspect?21 

NC:  Yes.  And I stepped away. 22 

DW:  Okay.  What -- what -- what's your thought 23 

process now?  What are you -- what are you thinking about 24 

at this point?25 

NC:  I'm thinking if -- if somebody else is maybe 26 

injured in the house or where the round went.  There's a 27 
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lot of thoughts going through my head; perimeter, which 1 

was actually already getting set up.  But I was thinking, 2

okay, where did that round go, you know?  Did it go in the 3 

garage, did it go -- I didn't know where it went.  Where, 4

it could have ricocheted.  I -- I believe I said it a5 

couple times to Dent.  I remember telling Dent hey, we 6 

need to check the house and see where -- I think there's 7

somebody in that house.  So that was my thought process.8 

DW:  Okay.  Now, was it -- it was you -- was it 9

you that placed the suspect in custody with the cuffs?10 

NC:  I did.  I put cuffs on her. 11 

DW:  Okay.  All right.  Regarding your -- your12 

body worn camera, that's a -- I don't -- what kind is it?13 

It's a -- who makes it, is it Taser?  It's a Taser, right?14 

NC:  It's Axon. 15 

DW:  Axon, I'm sorry.16 

NC:  Yeah. 17 

DW:  I never wore one before.  Axon, yeah.  Did 18 

you check that out at the beginning of your shift?19 

NC:  Yes.20 

DW:  Okay.  And you kind of explained to me at 21 

the point where you believe you activated it toward the 22 

earlier part of the incident with the suspect.  Do you 23 

recall at what point you deactivated it and turned it off?24 

NC:  I think it's after I -- Sergeant Guilin25 

arrive -- arrived on scene.  And --26 

DW:  Okay. 27 
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NC: -- I think Detective Arteaga was taking like 1 

pictures of me.  Somewhere after that where the incident 2

was over as I saw it --3 

DW:  Right. 4

NC: -- for as far as my involvement, so I turned 5 

it off. 6 

DW:  Okay.  At some point following the shooting, 7

were you transported here to the Headquarters Station?8 

NC:  Yes.9

DW:  Do you remember who transported you?10 

NC:  Sergeant -- damn, why can't I remember his 11 

name.12 

DW:  Is it Ramirez?13 

NC:  Ramirez, Sergeant Ramirez.14 

DW:  Okay.  And at some point, did someone take 15 

your body worn camera from you?16 

NC:  Yes. 17 

DW:  Do you recall who did that?18 

NC:  I believe it was Sergeant Clark. 19 

DW:  Sergeant Ryan Clark from Major Crimes?20 

NC:  Yes.21 

DW:  Okay.  Did someone remain with you at all 22 

times until your gun was collected from you?23 

NC:  Yes. 24 

DW:  Yeah?  Okay.  All right.  Have you -- and I 25 

already discussed it so I know you have but I'm going to 26 

ask it for the record.  You had an opportunity to view the 27 
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body worn camera footage, correct?1 

NC:  Yes. 2

DW:  Okay.  Couple things 'cause I watched it 3 

too.  A couple things I just would like to ask you for 4

some further description on or -- or clarification.5 

So at one point when the suspect is in the patio 6 

and you're -- you were holding your firearm pointed at her 7

and giving her commands to drop the hammer, it appears as 8 

though you cocked the hammer and put it in single action 9

or --10 

NC:  I didn't. 11 

DW:  You did not?12 

NC:  No. 13 

DW:  Okay, all right.  Or maybe you were hitting 14 

your decock with your left thumb is --15 

NC:  Possibly. 16 

DW:  To -- to make sure the --17 

NC:  I don't remember cocking it at all. 18 

DW:  Okay, all right.  You don't recall?19 

NC:  No, I don't. 20 

DW:  Okay.  And then just prior to the shooting 21 

and I don't know if you noticed this in viewing the 22 

footage, but it -- you can see you lower -- you're holding 23 

the firearm with both hands. 24 

NC:  Uh-huh.25 

DW:  You're right-hand dominate, using your left 26 

hand as the support hand and you drop your left hand down 27 
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and a noise can be heard and I'm not sure if it's a snap 1 

or a clip or I don't know, but do you recall taking your2

gun, your hand off your gun --3 

NC:  No. 4

DW: -- for a moment, just prior to the shooting 5 

taking place, for any reason?  And I was just curious6 

if -- if that --7

NC:  I don't remember that. 8 

DW: -- sounded familiar?9

NC:  I don't remember that.10 

DW:  Okay. 11 

NC:  What I remember, is I had -- like I open --12 

like my hand's up, like holding my weapon.  That's what I 13 

remember.  But --14 

DW:  Okay. 15 

NC: -- I didn't pay attention to that in the --16 

when reviewing my body camera, if that's the case, I mean,17 

okay.18 

DW:  Okay. 19 

NC:  Wasn't for any reason or anything.20 

DW:  Okay.  And just before the video ends and 21 

prior to Sergeant Guilin showing up on scene, fire shows 22 

up.23 

NC:  Uh-huh.24 

DW:  County fire rolls up. 25 

NC:  Okay. 26 

DW:  'Cause you could see the rig kind of in the 27 



CONFIDENTIAL

64 

 

back, peripheral of your camera view.  And you're on --1 

you pick up what looks like your assigned cellphone and 2

you -- it looks like you're manipulating the phone.3 

NC:  Yeah. 4

DW:  Do -- do you recall?5 

NC:  Yes, I do.6 

DW:  Do you -- can you tell us what -- what7

happened?8 

NC:  Yes.  I was double checking and like triple 9

checking to make sure that that warrant was a felony, you 10 

know?11 

DW:  Okay.12 

NC:  And I was like yeah, that's -- it's a felony 13 

for battery.  Like that's what I was doing, was double, 14 

triple checking I guess.15 

DW:  Triple check.  'Cause you did it --16 

NC:  I did it twice.  I mean, I --17 

DW:  Just --18 

NC: -- knew about it.  I checked my Warrant 19 

Mapper, I checked it on iCop for --20 

DW:  I want to --21 

NC:  Go ahead.22 

DW:  Right.  I want to recap and I want to be 23 

clear.  If I'm wrong, correct me 'cause I'm -- I do not 24 

want to put words in your mouth.  But what you described 25 

so far is you had knowledge, prior knowledge from the day 26 

before that this person was wanted.27 
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NC:  Correct. 1 

DW:  The day you saw her, you knew she was still 2

wanted.  You confirmed it from your iCop application 3 

before going to the backyard. 4

NC:  Correct. 5 

DW:  Then the incident -- stop me if I'm wrong at 6 

any point here.  Am I?7

NC:  Well, I just want to say that what I was 8 

confirming to you, it was a warrant and what the warrant 9

was for.10 

DW:  Okay. 11 

NC:  That it was a felony.  When I looked at it, 12 

when I confirmed it, you know, before I went to -- to13 

contact her --14 

DW:  Uh-huh.15 

NC: -- confirm, okay, that's a felony. 16 

DW:  Okay.  Understood. 17 

NC:  Battery.  So --18 

DW:  So your knowledge that it was a felony 19 

warrant wasn't --20 

NC:  Was --21 

DW: -- until --22 

NC:  Until --23 

DW: -- before you went in the backyard today?24 

NC:  Correct.25 

DW:  Okay.  And then and after the shooting --26 

NC:  To double firm --27 
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DW:  Okay. 1 

NC:  Confirm that it was a felony warrant.2

DW:  Okay, okay.3 

NC:  Why I did that, I don't know.  But --4

DW:  Okay.5 

Take a little quick break?6 

KS:  Okay.7

DW:  You okay with that?8 

NC:  Yeah.9

DW:  Okay.10 

Take a -- we'll take a break and regroup in a 11 

minute, okay?  Just would you do me a favor?  Raise --12 

13 

(BREAK TAKEN)14 

15 

KS:  Hang up?16 

DW:  Yeah.17 

Just --18 

Is everybody back recording?19 

KS:  Back on. 20 

DW:  Okay.  This is Detective Sergeant Dean 21 

Worthy.  Again, October 9th, 2018, it is now 5:51 in the 22 

afternoon.  We took a short intermission.  We are back 23 

from that intermission now with Deputy Nick Castaneda and 24 

we have no more further questions.25 

And we -- we thank you for giving us your time 26 

today and explaining what happened.  Okay?27 



CONFIDENTIAL

67 

 

NC:  Okay.  Thank you.1 

KS:  Thank you.2
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